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Objectives & Audience

. Objective: To report and hold accountable the misconduct of the Placer County courts and
officials involved in Shawn Rodriguez’s wrongful conviction and excessive sentencing, and
their negligence in providing relief despite repeated requests to enact justice based on
current laws. When someone is factually innocent of crimes for which they were previously
convicted, they should be exonerated and provided relief once this comes to light. Placer
County has failed to do so, repeatedly, over many years.

. Organizations this packet is being sent to:
* CA Commission on Judicial Performance
« CAAttorney General's Office
« CA State Bar
« US DOJ Civil Rights Division
* Federal Bureau of Investigation
* Board of Supervisors for Placer County
* Judicial Council of CA
+ Governor of California
« California Office of the Inspector General (OIG)
« State and Federal Legislators
* California Innocence Project
+ The California Judicial Council’s Criminal Law Advisory Committee
+ Civil Rights Advocacy Groups (ACLU, NAACP Legal Defense Fund)

* Media & Public Advocacy (e.g., The New York Times, Los Angeles Times, Mother
Jones)




What Happened: Who, When,
Where, and the Relationships

TIME AND PLACE: March 2003, Auburn, California. Forty-hour experience.

MAIN CHARACTERS:
* 19-year-old Anna Rugg
» 39-year-old Nick Hamman
* 19-year-old Shawn Rodriguez
» 30-year-old Erin Hughes

* RELATIONSHIPS:

= Nick (39) had already been convicted as a pedophile by that time. Anna (19) was presenting as a male (and has since
become a trans man). Were in a “romantic” relationship.

= Shawn had met Anna three weeks prior; they were in a similar position, surviving homelessness together as teenagers on the
streets.

= Erin and Shawn were dating at the time.



Overview & Background

awn Rodriguez’s Conviction
Correct Convictions: Shawn did participate in a robbery/stealing/theft.

Wrongful Convictions: Convicted of conspiracy to commit murder and kidnapping for extortion in
2003 due to the actions of co-defendant Anna Rugg, despite having no intent to kill or
foreknowledge of a kidnapping. Shawn did nothing which could have actually physically harmed
Hamman either and repeatedly acted to prevent Anna from murdering her boyfriend.

Sentenced to 25 to life for a murder that did not occur, mostly because Shawn repeatedly acted to
prevent it, and 7 to life for a kidnapping he was not present for when the entrapment occurred.
Shawn is Factually Innocent of the kidnapping and conspiracy to commit murder as juror statements
attest to.

Key Issues at Stake

No Murder or Physical Harm: No physical harm or murder occurred, yet Shawn was sentenced as
if a murder had taken place. Because he did participate in a robbery, jurors were told by the
Prosecutor and Judge that they HAD to vote Shawn guilty for all of Anna Rugg’s crimes, even if
Shawn did not do them, because he had agreed to do robbery with her. Placer County wrongfully
convicted Shawn of crimes for which he is factually innocent.

False Testimony by Nicholas Hamman: The only victim, Nicholas Hamman, repeatedly admitted
to perjury after the trial, including in multiple letters and a verbal testimony in recent years where he
affirmed that “Anna was the mastermind.”

4
Excessive Sentencing: Shawn was punished more harshly than Anna, the real perpetrator,

receiving over three times her sentence despite her leadership in the crimes and Shawn’s repeated
acts to undo the kidnapping and prevent a murder.



Jury Instructions

Shawn Was Made
Culpable for Anna’s
Intent and Actions
(which is now illegal)

RT 674, line 7-10:"It is not necessary to the guilt of
any particular defendant that he personally
committed and overt act, if he wasone of the
conspiratorswhen the alleged overt act was
committed.”

RT 674 Line 26-28: "A member of conspiracy is not
only guilty of a particular crime that to his knowledge
his confederates agreed to and did commit, butis also
liable for the natural and (RT 675 Line 1-5) probable
consequence of any crime or act of a co-conspirator
to further the object of the conspiracy, even though
that crime or act was not intended as a part of the
agreed upon objective and even though he was not
present at the commission of that crime or act.”

It is not
necessary to the guilt of any particular defendant that he
personally committed an overt act, if he was one of the

conspirators when the alleged overt act was committed.

A member of a conspiracy is not only guilty of a
particular crime that to his knowledge his confederates agreed

to and did commit, but is also liable for the natural and
674
probable consequence of any crime or act of a co-conspirator to

further the object of the conspiracy, even though that crime oOr
act was not intended as a part of the agreed upon objective and
even though he was not present at the commission of that crime

or act.




Evidence of the Jury
Instructions (continued)

Shawn Was Made
Culpable for Anna’s
Intent and Actions
(which is now illegal)

RT 676 Line 7-11 “If a member of a If a member of a conspiracy has effectively withdrawn from

conspiracy has effeCtively the conspiracy, he is not thereafter liable for any act by the
withdrawn from the conspiracy, he
is not thereafter liable for any act
by the co-conspirators committed conspiracy, but he is not relieved of responsibility for the
after hlS Wlthdrawa.l from t'h.e acts of his co-conspirators committed while he was a member.
conspiracy, but he is not relieved of
responsibility for the acts of his co-
conspirators committed while he
was a member.”
| |

co-conspirators committed after his withdrawal from the




Evidence of the Jury
Instructions (continued)

Shawn Was Made
Culpable for Anna’s
Intent and Actions T T harr———————
(WhICh iS now Illegal) principal and aider and abettor and when there's two People

involved in crimes often each does the crime if they know what

» . the purpose is and help in any way, they're just as quilty.
Marchi’s closing arguments, of RT
690 Line 16-19, “Court read to you
the instructions about principal
and aider and abettor and when
there’'stwo People involved in
crimes often each does the crime if
they know what the purpose is and
helth any way, they're just as Each principal,

uilty.”
g y regardless of the extent or manner of participation, is equally
RT 690 Line 24-26 “Each principal, guilty.
regardless of the extent or manner
of participation, is equally guilty.




Evidence of the Jury
Instructions (continued)

Shawn Was Made
Culpable for Anna’s
Intent and Actions
(which is now illegal)

RT 691 Line 11:-12 “you help them in
any way, you're just as guilty”

RT 691 Line 16-17 “They’re both you help them
principals, and they're both equally in any way, you're just as guilty.
guilty”

both principals, and they're both equally guilty.




Evidence of the Jury
Instructions (continued

Jury Instructions
Required Jurors to Use
the Now Illegal Natural
& Probable
Consequences
Doctrine

Clerk’s TranscrE)tj Page 255:
CALJIC 300 - “Each principal,
regardless of the extent or
manner of participation is equally

guilty.”

Clerk’s Transcript Page 257: “One
who aids and abets another in the
commission of a crime or crimes
is not only guilty of those crimes,
but is also guilty of ANY OTHER
CRIME committed by a principal
which is a NATURAL AND
PROBABLE CONSEQUENCE of
the crimes originally aided and
abetted.”

Each principal, regardless of the extent or
manner of participation is equally guilty.

One who aids and abets another in the commission of a crime or crimes is not
only guilty of those crimes, but is also guilty of any other crime committed by a
principal which is a natural and probable consequence of the crimes originally
aided and abetted.




Evidence of the Jury
Instructions (continued)

Jury Instructions
Required Jurors to Use
the Now Illegal Natural
& Probable
Consequences
Doctrine

Clerk’s Transcripts page 280: “A
member of a conspiracy is not
only guilty of the particular crime
that o his knowledge his 1
confederates agreed to and did
commit, but is also liable for the
natural and probable
consequences of an¥ crime or act
of a co-conspirator to further the
object of the conspiracy, even
though that crime or act was not
intended as part of the agreed
upon objective and even though
he was not present at the time
of the commission of that crime
or act.

w

A member of a conspiracy is not only guilty of the particular crime that o his
knowledge his confederates agreed fo and did commit, but is also liable for the
natural and probable consequences of any crime or act of a co-conspirator to
further the object of the conspiracy, even though that crime or act was not
intended as a part of the agreed upon objective and even though he was not
nresent at the time of the commission of that crime or act.




What Do These Jury
Instructions Make Clear?

The Jury was repeatedly told to give Shawn culpability for Anna’s crimes of
Kidnapping and Conspiracy to Commit Murder, even if he himself was not the
doer of those crimes.

This practice was based on the now illegal Natural and Probable
Consequences Doctrine.

In other words, because Shawn agreed to and participated in a robbery, jurors
were told to find Shawn guilty of Anna’s crimes of kidnapping and conspiracy to
commit murder.

This doctrine is no longer a valid legal mechanism in the state of California and
if Shawn were tried today, he could not have been convicted of kidnapping or
conspiracy to commit murder. Those were crimes Anna did, which Shawn did
not meet the criteria for.

Just because Shawn agreed to participate in a robbery does not make him
liable for Anna’s crimes of kidnapping or conspiracy to commit murder—based
on current law.

Shawn deserved consequences for crimes he himself committed, not the
crimes of someone else.
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What is a "Wrongful
Conviction” exactly?

Wrongful Conviction: Defined as a conviction of a person who is factually innocent of
the charges.

Wrongful conviction occurs when an individual is found guilty and sentenced for a crime
they did not commit. This is typically due to errors in the legal process such as
mistaken identity, false or misleading evidence, prosecutorial misconduct, ineffective
legal defense, or procedural issues.

Written post-trial juror statements make it clear that Shawn is factually innocent of
kidnapping and conspiracy to commit murder; he did not commit those crimes, as
jurors repeatedly attested to. However, jurors were told that the law required them o
vote Shawn guilty for Anna crimes Anna Rugg committed, since he was, in fact, guilty
of the robbery.

Jurors were told to wrongfully convict Shawn, and they did. They believed the law
required them to hold Shawn responsible for the actions of another even if he
sabotaged her crimes and tried to undo them because that is what the Prosecuting
Attorney, William Marchi, and Judge Frances Kearney, told the jurors: vote Shawn
guilty of Anna’s crimes even if Shawn didn’t do them.

Shawn is guilty of some more minor crimes, but not kidnapping nor conspiracy to
commit murder.

12



Prosecutorial Misconduct:
William Marchi

Brought Charges Which He Knew Were Overblown: Marchi prosecuted Shawn for the
crime of kidnapping while he likely knew Shawn was not even around during that crime (which
is why he withheld Erin’s interview transcript).

Coaching of A Key Witness:

* Marchi likely coached Hamman on what to say in court, influencing his testimony to
ensure a conviction, despite the truth. This manipulation became clear when Marchi
screamed at Hamman to “SHUT UP!” during the trial when Hamman began to veer off-
script.

Suppression of Evidence:

«  Marchi withheld crucial evidence, including Erin’s interview with Detective Daniel Coe,
which corroborated Shawn’s innocence regarding the kidnapping charge.

Used Intimidation Tactics to Silence a Key Eyewitness:

* Marchi threatened to charge Erin, who was an eyewitness, with crimes (though she did
not do any crimes herself) if she testified.

13




Deputy District
Attorney Marchi
Coached Nick
Hamman What to
Say—FEven if it
Meant Lying

It appears that Marchi visited
Hamman jn grder to coach him on
what to say, in preparation for Nick's
courtroom testimony. This may have
been part of why Nick perjured
himself, which he admitted to years
later repeatedly in writing as well as
verbally.

“A couple weeks ago when they came
to see me__”

A 1 don't know if I described it in as great &s decail as I

did now.

Did you tell them what angle you were coming iAto the room

't remember

0. Did you discuss the pathway that you took, the pathway

that you just told us about, have you discussed that with any

Yes.

When did you do that?

ﬂ;uglr werks ago they came TO 588 W8

And how did you discuss it? Did they show you a disgram?
Yes.

the same diagram you're losking at today?

could yo

inside; corzect?
Yés.
As you approached that doo vou come into the room; do
you see Shawn anywhare?
B Ho.
Q. And then, in fact, you get about a foot into the doorway,
you said?
B. Foot o twd,
Q. And then Anna began to close the door?
Tes.

And that must have taken a split second at tThe most;
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to get twe of them away. They were continuing ko stick more
towals u

couldn't

caking your paych mada?

A
a.
A

B

HE.

HE.

SERAFIN: Mo offense, the anawers have changed.

MARCHI: Shub up.

E COURT: Overruled. You may ask the guestion,

Suppressing Testimony: The

. MARCHI: I don't appeeciate & speaking objection.

e e T Truth Does Not Matter

. MARCHT: Thank .

THE

| put the towels down. As they weze putting them down, I wan ablé

nt

9

BY MR, SERAFIN; How lomg has it bean that you have Daen

Hine
So y
Yes

And

ey

Maps.

WHAE

S

(Requested portion read back.) While Nick Hamman was testifying, Deputy District Attorney William
WITHESS: It took them & matter of tims for themte | Marchi screamed loudly to Hamman from across the courtroom,
“Shut up!l” to stop Hamman from speaking the truth.

il they stuck the crate against the door, and 1

This is on page 307 of the Reporter's Transcript, Line 3, shown to the
left.

&L anymors:.

A Deputy District Attorney Marchi did not want Hamman answering the
., taken them pretty much all this yeas? question honestly, because Marchi had a narrative to spin, and

, untrue impressions he wanted to leave jurors with rather than just
you weren't taking them back in March, clearly: simply focusing on the truth.

_ Who tells their client to “Shut up!” unless there’'s something to hide?
impact does the drug use have on your paychlatrle | If justice matters, why should the truth be hidden? What does
Marchi’s courtroom behavior say about him as a Deputy District
Attorney? And will Placer County government in current day stand
‘ behind all these lies? Marchi suborned perjury—when will Placer
—_— . County make this right—or does Placer County believe this sort of

— L unprofessional behavior is acceptable?

cimes thay halp. Somatimes they don"t.

lisve you tald me that in many instances Decauae you



Prosecutorial Misconduct:
William Marchi

. Suborning Perjury:
*  Prosecutor William Marchi knowingly used false testimony from Nicholas Hamman, who
lied about critical facts such as the depth of water in the cell and the threat to his life.
Hamman also claimed Shawn was there and shoved him in the cell, when the other
three people (Erin, Anna, and Shawn) all said Shawn and Erin were elsewhere when
the entrapment occurred by Anna alone.

. Witness Intimidation:
* Erin Hughes, a key eyewitness, was threatened with charges by Marchi if she testified
in Shawn’s defense, leading her to plead the Fifth Amendment throughout the trial and
her testimony being withheld from jurors.

* Manipulated the Jury:

+ Marchi made clever use of charges to trick the jury into finding Shawn guilty of a 7-life
crime (kidnapping) instead of a 6-month to one year misdemeanor (“false
imprisonment”). While false imprisonment would have had less than a year
punishment, the kidnapping charge got Shawn punished with 7 years to life sentence.
Marchi trick the jurors into the 7 to life punishment instead of a year or less due to
Shawn’s lack of violence. How does it make sense to punish someone more
harshly for their lack of violence? Marchi convinced jurors that was the right
thing to do.
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Prosecutorial Misconduct:
William Marchi

. Tampered With or Used Knowingly Tampered/Damaged Evidence

*  Marchi either tampered with or knowingly made use of tampered evidence, by playing
the jury a recorded interview of Shawn that had been cut/erased more than 90 times in
an hour to erase or omit whatever did not fit the theory being used to prosecute Shawn.

. Ignored Hamman’s Repeated Confessions of Courtroom Perjury

* Thefirst 2 letters the victim sent admitting that he committed perjury to send Shawn to
prison for life, Marchi only admitted he received them after the victim wrote letters the
California Attorney General saying the same thing and it became clear Shawn would put
up a fight. Otherwise, he was fine to hide/minimize Hamman'’s recantation letters from
Shawn and all other stakeholders, attempting to obfuscate the truth and let the
injustices continue.

17




The Video Tape of Shawn’s
Interview Was Tampered With
and Edited To Mislead Jurors

Jes=e Serafin: “We obviously all noticed when reviewing the
videotape of Shawn’s testimony there was a lot of cut out
scratches, some as long as 12 to 14 seconds. We can’t know what
was said in those scratch outs exactly; is that fair to say?

Detective Daniel Coe: That's fair to say.

Jes=e Serafin: And we can get a context bazed on the question we
can hear before and the question after it, but as far as the details
inside, we domn’t know?

Detective Daniel Coe: That's correct.

Jesse Serafin: And it was your testimony before we started that you
remember that there was nothing material missing in those
various scratch outs; is that stated in your testimony accuratehy™?

Detective Daniel Coe: | don't think | 2aid there was anything
nonmaterial in them. | don’t know what was said during thozse
segments.

Jes=e Serafin: | believe counsel asked you was there amything
miaterial that was blocked out in those passages, and | believe
your answer was no. |s that inaccurate®?

Detective Daniel Coe: Looking at the tape and the flow of how the
interview was going, it would be my best educated guess that
there was nothing of great significance in those scratches.”

» I know when == we ab
raviewing the videotape ¢ Shawn's testimony there was |
cuk out scratches, some as long as 12 to 14
know What was d in those scrat
say?

A.

383
ERE [530) 9EB3-

g. Amd &8 can get a context based an th wastion we can hear
bafore and the fon after it, but as far &3 the datails
inside, we dofi't ERoWT
That's correct.
And it was
various scratchouts; is that stated in your ¢
urately?
I don't think I said there was anything normatecial in

what was said during the those sagments.

and I belisvse

Is that inaccurat




Relevance of Edited Video
Interview Footage of Shawn

It appears someone at Placer County edited Shawn’s interview tape repeatedly, to lead jurors to
have an impression that was inaccurate.

In other words, evidence was tampered with—likely by a County employee. Maybe it was William
Marchi or Dale Hutchins?

This tampered evidence was used at trial. Jurors were not given the full truth of Shawn’s interview,
but rather were given a modified, edited, slanted version of his testimony, which was used to
prosecute him.

Why did this happen? Why would a Placer County employee edit an interview tape repeatedly? Is
this a best practice? Is this even legal?

Detective Daniel Coe assured jurors there was nothing relevant in the more than 90 bits of tape
that were edited out, to alter Shawn's deposition. There seems to have been something being
covered up.

Placer County claimed there were radios that caused this damage to the tape, though this is
impossible.




Juror Feedback on William
Marchi's Performance as
Deputy District Attorney for
Placer County

. One juror wrote in their post-trial statement, “I felt tricked into the decisions by the
prosecution.”

. Another juror wrote in their post-trial statement, “l just don’t feel that this “go for
the throat” attitude on the part of the district attorney was appropriate in this
case.”

Note: Marchi is no longer employed by Placer County; a request for his personnel records was
denied by the county’s Human Resources Department, but we are pretty sure he was fired or
forced to resign for other misconduct he engaged in years after the misconduct he displayed in
Shawn’s 2003 trial, and the suppression of Hamman'’s recantations in 2015.
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Marchi Silenced
Any of Erin’s
Testimony {rom
Reaching Jurors
and Threatened to
Charge Her With

Crimes

Marchi: “Your Honor, at this point | would
move that this witness’s testimony be
excluded. She is asserting the Fifth
Amendment right on some very critical
areas..and if she's going to assert the
privilege in this area, | submit that she’s not
available under 940 of the Evidence Code
and she could gciually be liable for certain
crimes perhaps 10851 or 496, also for lying
to a police officer, you know, if she came in
later and there’s another story she told and
other things. | don’t know how much the
Court wants to hear of this.”

|Atterpney=client conferencd.)
I pefuse to testify on my Fifth Amendment privilege.
And then, in fact, you later on rods in Mr. Hamsan's
wvehicle: didn’t you?
A I refuse ==
(Arzarney=client conference.)
I refuss to testify on my FLEth Amendment privilege.
MR, MARCHI: onor; At this point I would mow
this witnass"s testl be excludad. Sk& 18 asserting the

Fifth Amendment clght on some wery critical areas. Thess ace

pravious statements ahe made to the detective. 1 have a flﬂht_1

PAMELA H.

FLACER COUNTY OFFICIAL (¢ RS (530) BaB-83TY

to fully confront and cross-sxamine any witnesses, her being
of them, and if sha"s going to assert the privilege in this
area, I submit that ahe's not avallable under 940 of tha
Evidence Code and she actually be liable for certain
erimes parhaps as 10851 or 496, alss g o a palice
officer, you K & camé Lln Lat and theacs's another
story she told and other things. I 't know how much more
Court wants to hear of this.

THE Tt

MR. SERAFIN: Wall, I would like to focus == thae only
iasueas I was focusing on were issues that were nonrelated to

actually knowino about anv olans or anv crimes that were




| :| if, im fact, he was suffering from dreams on that occasion or if |

8| did allow that guestioning.

to Keep Certain | e ian 5 s o 462 oy o e
Facts Away from determine whather or mnot on this oo on he did or did not

auffer from an lnabi Es recall or o -Jl.:-:;n-:_u_'.:h Barweaan A

the Jury

4 gquestlon ne asked here
cbilam with his line of gquestienlng

2| subasg e has dreams in which he L3 now |
] L 3 waving di Lty dise ing batwesn what may have really
Marc 1 Wanted happened and what he may have dreamt that would be relevant so I
|

Deputy District Attorney Marchi: “I N N . _
want to apologize for asking you to o vou to shut ups however, you were making a speaking obi Con |
shut up; however, you were making el s proper for the jury to

a speaking objection on some things sorry

that | didn't think it was proper for ' MR. : 1t i3 clearly unprofesaional, but I do tend
the jury to hear. | am sorry.” 19| invoke chat re

ME. MARCHI: I don*c Like to objecc, but when we're

to put facts behind --

Public Defender Serafin: It is clearly
unprofessional...”

THE COURT: I wasn®t quite sure that I really heard that.
MR, MARCHI: I surpeised mysslf, gquite frankly, but

ARBUE Yo

Reporter's Transcript, page 323,
lines 14 - 18

Anyehing elae bafoce we relesasa?

|




it is her position

privilege on any gue

Marchi Basically |
Said He Would
Prosecute Erin if

She TeStiﬁed 1 - = » ] - nt and cross-examine her. It was

Eugg when Rugg was the codefendant .

“A witness cannot be partially
available. They have io be
available for all the events that e e et b

they would be a percipient withess | . They have o be available for all the events that
to. | told Mr. Bolton | am not jp g, i3] thay Would Be & perciplent witasss ve PR
position to offer her immunity.” e oy evening fnd peses

statement that impeached Mr. Rodrigoe:r,

stherwise ©o have
I'm going to go into
s-exanine |
unavailable if sh ot
told Mr. Bolton I am not im a po
because | féal that based on har initial statement And

recent statement




Judicial Misconduct:
Judge Francis Kearney

. Blocking Critical Evidence:

+ Judge Kearney refused to admit critical evidence showing that Anna Rugg had
previously framed Shawn for another crime, as well as her history of framing
other young men for her own criminal acts. This would have shown that Shawn
was Anna’s second victim in the instant case.

. Ignoring Juror Misconduct:
+  Bob Stefun, Jury Foreman, concealed a critical conflict of interest (his father was
a prison warden) until after the trial when he was interviewed by Gold Country
Media and shared this insightful fact. Kearney refused to offer a retrial even with
such blatant juror misconduct.

24




Presiding Judge
Frances Kearney

Judge Frances Kearney did not allow in critical information that Anna had framed

Anna had a well documented history of many boys/men coming forward saying
she had tried to attach them to her crimes as well — clearly, to have a scapegoat; if
they did not say yes, she would frame them and in one case, attempt to kill him
for not going along with her demands.

Jurors did not get to hear this critical information because the judge did not allow
it

If Judge Kearney would have allowed in this critical information, it could have
affected the jury's perception of the case in ways which would have helped
Shawn.

Instead, she chose to keep these very relevant and material truths hidden from
Jjurors, stating it was irrelevant; actually, this information is incredibly relevant.

She also did not take seriously juror misconduct by the Jury Foreman (more on
this later).




Anna’s Modus Operandi:
Framing Young Men for Her
Crimes

. A question that has long been discussed in various forms of academic literature is why
there seems to be a difference in how genders are treated during the sentencing phase of
trials. Within the United States the male population in prisons massively outnumber the
female population. This may suggest a difference in how genders are treated at some
stage during the criminal justice process in the United States.

. Anna wanted to take advantage of this fact, by using her female-ness to her
advantage.

. Then next series of slides are many examples of men she tried to victimize; Shawn
is one of many of her victims.
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Anna Pressured Shawn to Frame Others
With Her for her Prior Crimes

first met Anna, it was because I got stuck in Auburn and didn't

have a place to stay. She said, you know, you can stay at the

church with me. The next morning she told me about how she had

robbed the church with two other kids and took some stuff, and Shawn: “She said, you know, you can stay at the church with me.
she said she wanted me to say I was there and said she didn't The next morning she told me about how she had robbed the
break in to rob the church. It was the other two kids. church with two other kids and took some stuff, and she said she

Q. To your knowledge, had she been blamed for robbing the

wanted me to say | was there and she said she didn’t break in to
rob the church. It was the other two kids...I didn’t wanted her to
throw it on me, among other things...put it all off on me. Tell the
police that | did it.

church?
A. Yeah. The pastor in the church that allowed her to stay
there confronted on her details.

She turned on the other two kids?

Yes.

Asked you to say what?

Jesse Serafin: Okay. So you’re following the plan in hopes that
she’ll think you’re on board?”

That I had been there that night, and they were the ones
that had broken in.
Q. How does that experience with Anna relate to you being
afraid to just walk? : Shawn: Yes...l didn’t want not go against Anna.”
A. I didn't wanted her to throw it on me, among other things.
Q. When you say "throw it on me,” for those us who aren't
very good at following slang, what did you mean about that?
A. Put it all off on me. Tell the police that I did it.
Q. Okay. So you're following:the plan in hopes that she'll
think you're on board?
A. Yes.
Q. Is there any other -- is there anything about her comments
as the day goes on on Sunday that make you begin to fear her?
R. I didn't especially fear Anna, but I didn't want —— I

didn't want to go against Anna, not just Sunday or Saturday but
591

PAMELA R. KATROS, CSR 9383
PLACER COUNTY OFFICIAL COURT REPORTERS (530) 889-6577
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Shawn Was Afrai
of Anna

Shawn: “She’s not nice, like | said.
They—people think she's a guy
sometimes._There were a lot of
different things in my mind that
Anna could have done to hurt me
in the future, maybe not just
physically but among other things.
She could call the police and say it
was all me. She could go in there
and walk in there and tell Nick
that | made her do it_._Erin pulled
me aside and told me they went
and picked up a knife, and she
was afraid Anna was going to stab
somebody with it.”

d

before that. She's not nice, like I said. They == paople think
she's a guy scmotimes.

G. Well, what does that have to do with not wanting to follow
her plan or wanting te follow her plans?

K. Thare were & different things in my mind that Anna
could have doné to hurt me in the future. maybs not just
physically but among other things.

Q. Like what?

A Like what do you mean whén you say that?

Q. Well, you sald that you were afrald ahe may hurt you in

scmg way in the Iuture. What was & through your mind That

12] day? What did you k she may do in the future?

M. One, ahe could call the police and say it was all me. She
could go inm there and walk in there and tell Hick that 1 made
her do it, She didn"t want to and all of & sudden, it would be
all .

Erin had pulled me aside because when we got in th
room later that night, her and Anna had left for a pericd o

timeé. When they CAfle el Erin led me aside and Tols

o stab somebody with it.
Q. Mow, you had said esarlier,
whan ahe talked about wanting to
off

didn"t :e:];y Ehink shé Wwas §oif

you didn't really take her sericusly; rlg




Shawn Was Afraid of Anna

Shawn: “She told me about how she had robbed the
church with two other kids and took some stuff, and
she said she wanted me to say | was there and said she
didn't break in to rob the church. It was the other two
kids."

Jesse Serafin: “She turmed on the other two kids?"
Shawn: “Yes "

Jesse Serafin: “Asked you to say what?™

Shawn: That | had been there that night, and they were
the ones that had broken in.”

Jesse Serafin: “How does that experience with Anna
relate to you being afraid to just walk?”

Shawn: “I didn't wanted her to throw it on me, among
other things.”

Jesse Serafin: When you sgv ‘throw it on me,” for those
of us who aren't very good at following slang, what did
¥ou mean about that?

Shawn: “Put it all off on me. Tell the police that | did it.™

Jesse Serafin: “Okay, so you're following the plan in
hopes that she’ll think you're on board?”™

Shawn: “Yes "

first met Anna, it 38 [ got stuck in Auburn and didn't

have a place to atay oW, you can stay at the
church with me. The next morning she told me a

crobbed the ch

+ had she been blamed for robbing the

The pastor in the church that allowed her to stay
thepe confEy d on her datalls.
Q. She turned on the other two kids?
Yea,
Asked you to say what?
That I had been there that night, and they were the ones
that had broken in.

How doss that experience with Anma relate to you being

afraid to just walk?

A. I didn"t wanted her to it on me, among other things.

Q.- When you say " w it on me.* for those us who aren"t
very good at fellowing slang, what did you mean about that?
Tell the police that T 4id it.
1lowing the plan im hopes that she'll

re on board?

Is there any other -- 13 there anything about her comments

as the day goes on on Sunday that make you begin to fear her?

didn"t want to

1
1




Shawn Was Afraid of Anna

Shawn: “She told me about how she had robbed the
church with two other kids and took some stuff, and
she said she wanted me to say | was there and said she
didn't break in to rob the church. It was the other two
kids.”

Jesse Serafin: “She tumed on the other two kids?"
Shawn: “Yes.”

Jesse Serafin: “Asked you to say what?”

=hawn: That | had been there that night, and they were
the ones that had broken in.”

Jesse Serafin: “How does that experience with Anna
relate to you being afraid to just walk?”

Shawn: ‘| didn't wanted her to throw it on me, among
other things_”

Jesse Serafin: "When you say “throw it on me,” for those
of us who aren't very good at following slang, what did
you mean about that?

Shawn: “Put it all off on me. Tell the police that | did it."

Jesse Serafin: “Okay, s0 you're following the plan in
hopes that she’ll think you're on board?”

Shawn: “Yes."

firat

have a place &S SLAY. Jaid, .8 you can stay at
church with me E aha told me a L-E
robbed the chu and took some s

she said she wanted me to say I was there and said she didn't
break im to rob the church. It was the other two kida.

2. To your knowledge, had she besn blamed for robbing the

The pastor in the church that allowed her to stay

E datalls.

Agked you to say what?
That I had been there that night, and they were the cnes
that had broken in.

Q. How does that experience with Anma relate to you being

afraid to just walk?

A. T didn't wanted her to it on me, among other things. |

w it on ma,* for thos o aren”t

W"E® on boacd?

Q. Is there any other =-- is there anything about her comments
as the day goes on on Sunday that make you begin to fear her?

A. I didn"t especially fear Anna, but I didn't wankt == I
didn"t want to go against Anna,
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Anna Framed
Shawn Previously:

Testimony of Travis

‘ i F E ltj 7 (1994) 7 Call4th 380, 40%), and that “the doctrine of chances teaches that the mone often one does
) scmething, the more likely that something was intended .. " Stocle, Z7 Cal deh a 1244

N 101\ EVIDENCE OFFERED IN THE CURRENT CASE

victims were stranghed, received & dluster of stah wounds to theupper torsa, porsewhat resemnbled each

oy, el the defendant admitied the idlling, but suppiied &n explanation. Siedle, 27 Cal 45 a1 1244

T

In holding thad the e killings wers “@rmilar enciagh™ 1o make the sarber oo redevant, the Court stmied

that the “least degres of smlariy beroen orimes s nosded (0 prove mtent™ (Giting, Poopic v. Ewdid

Travis was at the church with his friend lan
and Anna. While there, Ms. Rugg took
pictures of both juvenile boys. She then
asked them to remove property from the

1. Dhrect evidence through the ietenony of lan Grimes
Lan s & jurenile it knows Amna Broo he sreets. She has spent o kot of tine around him and his
fiends as she s usually homebess, Ooc week befiore cur case, Anna broke into e bocal church. She

- staryed the right there and sakbed las snd his friend Travia 10 beip her steal some of the church

church. Travis refused and left the scene. 13 1 etngings. 1an refused and et the scone. Acna wan laer arrested forthe chrch hel. At thet ti
Rugg then apparently stole the items herself 1 s 0k e i cha T Griemes Ko the ocation ofth ising s, The picethen confronied
because she asked Travis and lan to pawn 1 1 e et o hm e bt g 1 40wl

the various items the next day. When the 2 Testimony of Travia Welry

theft was eventually traced to EI]L_EHE Travis was & the church with bis fiend lis asd Assa. While there, M. Rugs took pictures of both
she named Travis as helping her. Travis was ¥ || javenite boys. St then asked them i remcve property Bum the charch. Travis refused sd el the

subsequently arrested. Both Travis and lan 7 ) scon. R o ppey st s b ko s s o s e
explained that the police also mentioned .., || vaious e the e dry. W the et was evermualy raced i Anis Rusgg s named Travis as
Shawn Rodnguez as a suspect —
information they received from Anna Rugg.
(See next page)

helping her, Travis was subsequently armested. Both Travas and les explained that the polece also

[T

(X
=\

mertioned Shaws Rodrigues & 8 sspect - information they received from Asns Rugg, Both

1

o Ba

Clerks Transcripts, page 174, lines 17 - 24




Anna Framed
Shawn Previously e
fOI‘ Her Crime S o | varous e the e day. When the theftwas eventual traced to Ann Risg; she narmed Travis as

23 || beiping ber. Travis was subsequently arrested. Both Travis and lan explained that the pobice also

( Continued) 24 || mertioned Shawn Rodrigses o 8 suspect - information they received from Anna Rugg Both

Testimony of Travis Welty (continued)

COEn e L
[ERT IR RS S|

00175

Both Juveniles said that Rodnguez was
never present at the church.

j |{prveniles said that Rodriguez was never present at the church

Clerks Transcripts, page 175 line 24 and

176 line 1.




Anna Framed
Shawn Previously

PUEIIG. TAAGGH, LEFUT BRI NATE ] T S ST S . —— e o e

f H C = 2_ varkous itoms the ned day. When the thel was eventually traced to Arna Rugg she named Travis as
Or ﬂ rlme S 23 || becipiegg ber. Travis was subsequently arested. Both Traves and lan explained that the pobce also
(Continued) | ————

Testimony of Travis Welty (continued)

annL7s

Both Juveniles said that Rodniguez was
never present at the church.

1 uveniles s thas Rodrigues was never present at the church
Clerks Transcripts, page 175 line 24 and
176 line 1.




Another of
Anna’s Victims:
[an Grimes

lan is a juvenile who knows Anna from the
streets. She has spent a lot of time around
him and his friends as she is usually
homeless. One week before our case,
Anna broke into a local church_ She stayed
the night there and asked lan and his
fnend Travis to help her steal some of the
church belongings. lan refused and left
the scene_ Anna was later amrested for the
church theft. At that ime she told police
that lan Gnmes knows the location of the
missing items. The police then confronted
lan who explained to them that he had
nothing to do with i

Clerk’s transcnpt page 174, lines 9 - 16

victims were strangied, receved a clusier of stab wioinds to the upper torso, sorewhat resesabled each
other. pnel the defendant admitied the ddlling, but suppied & explanation. Steebe, 27 Call 4th m 1244
In holding 1t the ra killings were “smilar enogh” to make the earber oo redevant, the Court stated

that the “ieast degree of similary berween orimes i nesded 10 prove tent” (siting Peopls v. Ewiid

3 (199) 7 Call 4tk 380, $07), and than “the docirine of chances ieaches that the more often ane dots

scmething. the more likely that scoething was infended .. .~ Slocle, X7 Cal dch at 1244

M 1101E) EVIDENCE OFFERED [N THE CURRENT CASE

1. Dhrect evidence: through the issiencey of lan Grimes
Lan is  purveriile wiss knows Arma from the sreets. She has spent o lot of twne: aroued kim and his

&

friends a3 e i vsualby homeless. One week before cur case, Anna broke into 2 local chufeh. She

12 I ciayed the night there and ssised I s his friend Travis o help her steal some of the church

belongings. [an refised and lofl the sene. Anna wid later armested for the church @it A thai tene

she: £k e prolioe that Tan Griméa ko the: location of the missag itsms. The police then cantronisd

|| 1am who explaised to them that he had nethisg bo do with i

2 Testimomy of Travia Wielty
Tranis was 2t the church with bis friend las sod Asna. While there, Ms. Rugs took piciures of both
juverile boys. She then asked them to remove property Bom the dharch. Travis refused e befl che
scene. Rugs then sppesently stole the sems hersell hecause she asked Travis sd Lan 10 parem the
warious iboms the nest day, When the thelt was eventually treced to Anna Fugg she named Trnas as
helping her, Travis wis subsiquently srrested. Both Travis and les explaived that the polbce also

mertioned Shawe Resdrigues a5 8 auspect - infrmasion they reosived from Asna Rugz. Both




Testimony of
Mitch Cypert,
Who Anna Tried
to Get to Commit
Crimes with Her

Mitch is another young male who will
testify to knowing Anna off and on for the
last year. He has heard through mutual
acquaintances of numerous instances of
violence and theft involving Anna, so he
was not shocked when she came to him
asking for help. Anna was angry with her
stepfather and wanted help robbing him.
She suggested that Mitch and his friend
Brian could hit him aver the head with a
shaovel or some type of stick and she would
split the money with them. She took them
to Sacramento to carry out the crime. As
the act grew nearer, Mitch backed out, and
Anna stated he would regret it if he ever
mentioned the incident.

Clerks Transcript, page 176, lines 2 - 10

3. Testmony of Mach Cypert

# || Mitch is ancéher young male who will testify 1o knowang, Anna off and on for the last year. He bas

heeard through mutsal scquaintances of rumenous mstances of violence snd theft imvolving Anma, 50 he
wail not shocked when she came io him asking for help. Asns wal angry with her sbepdhiher and
wanbed help robleng him She suggpested that Misch and his fiend Brian could bt e over the hasd
with & shorvel or some ype of sisck and she would split the money vith them. She 100k therm 1o
Secramenio i0 cay ol the oime. A the ast grew nearer, Mitch backed cut, and Arna stated be
would regret it i he ever mentioned the incident

4. Testimoery fhom Austin Hands
Austin knew Asing from his fend Eric Weerve and some of the other juveniles aleady mentionsd, He
explained 8 desns bo bave nothing 10 do with Asna Rugg. When asked why he and others sl spent
amy time: with her, he explained that she was always sroussd, was manipulative, asd peopls were scarsd
ofher. He describes her us very unmable. Prior to the instant case, Rugg ssked Austin to help her rob

Mick Hamman. She said it would be “quick and easy”, bug Hands refised. On another oocasion, Amna

# | s driving n ssctens Uaial. She asked Aussin end Eric i go with ber 1o rob the local radio shack. On

§ thurd ccaseon, Anna asked suggested 10 Austin the iea of robbing Cindy Cindy was the irailer park

manager where Austin and Enc fved. Cimcly was very involved in drugs, and Anna suggesied they

, || could maks & big score and then burn the trailer down, In September of Lt year, after reany of these

requacats weng demsed, Anna offered Austin crank.  Austin took the crank, but recognized something

wrong with 5. He recognized the substance as powdered draino, and later that night while searching

0nN174
35




4, Testimoeny foen Austin Hands

Testimony from Austin all, ) |

) . Augsiin knew Arna froen his friend Eric Wierve and some of the other juvendie’s already mentioned, He
Hands, Who She Tried to Kill ? (| nghton bt s srking 1o 0wt s g, ‘Wi ey sl
for Not Committing Crimes 5 {14ty e with e, e xplin e she wasaways s, s spulcive, e ool were sared

with Her 16 [|@FBer. He doscribes her us very unstable. Prioe 1o the instant case, Rugg atked Austin 1o help her rob
Mick Hamenan, She said it would be “guick and easy™, but Hands refissed, On another oocasion, Anra
Austin knew Anna from his friend Eric Werve and some of the
other juvenile’s already mentioned. He explained a desire to
have nothing to do with Anna Rugg. When asked why he and a third cocasion, Amns siked sgpested 10 Austin the idea of robibing Cindy. Cindy was the trader park
others still spent any time with her, he explained that she was || mamager whers Austin and Eric bved. Cincly was very ivolved in drugs, and Amsa suggesied they
always around, was manipulative, and people were scared of , || couid make a big score ard then bum the traller down. In Septomber of last vear, after many of these
her He describes her as very unstable. Prior to the instant
case, Rugg asked Austin to help her rob Nick Hamman. She
said it would be “guick and easy,” but Hands refused. On wrong with i8, He recognined the substance as powdered draino, and later that right while searching
another occasion, Anna was driving a stolen Uhaul. She
asked Austin and Erin to go with her to rob the local radio N
shack. On a third occasion, Anna asked suggested to Austin 1 Bt e 27
the idea of robbing Cindy. Cindy was the trailer park manager I s OnNN176
where Austin and Eric lived. Cindy was very involved in drugs,
and Anna suggested they could make a big score and then
burn the trailer down. In September of last year, after many of
these requests were denied, Anna offered Austin cranic
Aurstin took the crank, but recognired something wrong with
it He recognized the substance as powdered draino, and
later that night while seamching Anna’s car, he found draino in
the backseat Hands has seen people killed on the streels in
a similar manner.

|| was detving & stobén Uhasul, She askood Ausiin and Enic 1o go with ber 1o rob the local radio shack, On

requests were denied, Anna offered Austin crank. Austin ook the crank, bin recognized something

Ansa’s car, he found draing in the backseat. Flands has soon people killed on the streets in a similar

H
Clerk’s Transcripts, page 176, lines 11 - 24 and page 177, lines 1 i | —

: \ -




. 4 Ty Bom s o |
Anna Had a 14 || THES PREOR OONDOCT SUGGENTS. & SINMILAR IYTENT AN FLAN TO TIRAT IN TIE
INSTANT CASE AND ARE THEELNOEE 4D EILE UNDER | basy
[ ] -_‘ Datrery Blyiopsd ob oy prsiiunl 7 Wy B on b oy i, © e ek o |
-
Modus Operandi:

Frame Others for
Her Crimes

Shawn Rodriguez is being prosecuted for life based
on his own “admissions.” When taken in their full
context, these admissions involve his explanation
that Anna Rugg came up with the idea to rob O ——
Nicholas Hamman. She had the only motive to do | I —
50 just as she did in the prior instances. She then ‘ |.,..,_k..¢. e Shown e, s b i o, s b g & ey 1o Wame
initiated the help of a young man to camy out her Pl peeryching oo him. Thsn ity s s s sy o g ibgapsd s doppe e sce, Thea
p-liﬂ'l IﬂE tI'IE [Ii-ﬂ-l" il'lt:i[IErﬂS_ 'WI‘IEI'I th II'IiEI'II “E“ !E.. iy e v by e ey e, b i i W promciadion of Waren: Rosiigues The ey
went too far for Shawn (Le., murder), he said no,

and she began scheming a way o blame _
Mng on him. This s mw =he made up the || FIEE STLARTTY 5 EYTENT AND FLAN [N THEAE FAST [N TANCES SUPPORTS

VP THRUTH OF SEVERAL ML TERLAL FACTS OFFERED WY SI0WN ROGEIGLUEE

siory of being kidnapped and dropped the note. e ot sendon s proven o s e oy by sl | A, i e
This is a key point not only in her own defense, but " ) o
also in the prosecution of Shawn Rodriguez. The " I
fact that Anna has turned on others in a similar ) L] PP Ve ———

pattern once she was in trouble is certainly '
relevant in her intent and plan in the instant case.

fnnL??

i
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Clerk’s Transcript, page 177, line 23 - 25 and [ S v p———
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Anna’s Continued Pattern of
Framing Others for Her
Crimes

Just weeks before our case, Anna was amested and charged
with first-degree burglary and vehicle theft in Yolo County. A
Sacramento Probation Officer was housing Anna at the time.
The probation officer was on vacation for one week. Anna and
& male friend of hers entered the house, stole money,
property, and the probation officer’s car keys. When
contacted by police, she explained that a kid named Eric
Werve and his brother Justin made her commit the burglany
against her will. Eric had supposedly come to Anna's
brother's house while she was there, put a knife to her
brother's neck, and demanded she take him to burglarize the
probation officer's home. Anna further explained that Eric
then drove off with the car and kept it for weeks.

Subsequent investigation by officers revealed several
wilnesses io the fact that Anna had the car and Enic had
nothing to do with it After being found with the car, Anna then
confessed her earlier ie. In the meantime, an amest wamant
went out for Eric Werve—an individual who never set foot at
the crime scene.

Eric will further substantiate the testimony of incidents
described vy Mitch Cypert and Austin Hands.

2 BT AKE

Clerks Transcript, Page 177, lines 3 - 19

5. Testimosy from Yole County polics affioers snd Enc Werve
Just wesks befiore our case, Anna was aested and charged with firsl-degree bunglary and vehicis thedl
i Yolo County. A Sacramenio Probasion Offcer was housing Anna & the tame. The probation officer
was on vacation for one week. Anna and & male friend of hers entered the house, siole moncy,
property, and the probation officer’s car keys. Whes comacted by police, st expiained that  kid
named Eric Wiarve and ks brother Justin made: ber commit the burglary against ber wall Enc had
suppasediy come 10 Anna’s brother’s bouse while she was there, put a kitfie to ber brother"s neck, and
demanded she take him to burglares the probation officer’s home. Anna further explained that Eric

then drowe off with the car and kept it for wesics

Subsequent investigation by the officers revealed several witresses 1o the fct that Anna had

the car nd Eric had noghing 1o do with il Afler being found wath the car, Anna then confessad ber
earbier e In e myantime, an arres warran went cu for Eric Werve — an individisal who never set
fosost ot the exime scene

Eric will flirther substantiate the testimony of incidents describess by Mibch Cypen and Austin
Hands

6. Testmnony Bom Oucar Meia

THIS PRIOR CONDUCT SUGGESTS A SIMILAR INTENT AND PLAN TO THAT IN THE
INSTANT CASE AND ARE THEREFORE ADMISSABILE UNDER 1101(B)

Shawn Rodriguez is being prosecuted for (e based on his own “admissioss ™ When taken in

DHHLTT
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Anna Lied,
Claiming Shawn
Kidnapped Her

Anna claimed Shawn had Kidnapped her; law enforcement
knew this was a lie which is why Placer County never charged
Shawn with kidnapping Anna. From the Reporter's Transcript:

Jesse Serafin: “You're obvioushy familiar with the note that
was left at the gas station; correct?”

Detective Daniel Coe: “Yes."

Jesce Serafin - Do you know what the note said?”
Detective Daniel Coe: “For the most part.”

Jesce Serafin: “And if you need to refresh your report or to
refresh your recollection, could you tell the jury exactly what

was said?”

Detective Daniel Coe : “| have 1o see the note to be exact, but

it said something gimijlar to: We're driving his red Beretta. MNick
Hamman is locked in the cell at juvenile hall drowning. Shawn

Rodriguez kidnapped me.”

Jesce Serafin - “And that note was reportedly left by Anna

Rugg: comect?”

Detective Daniel Coe : “Yes."

Q. You're cbviously familiar with the note that was left at

the gas station; correct?
. Yes.

Do you know what the note said?

For the most part.

And if you need to refresh your report or to refresh your
recollection, could you tell the jury exactly what was said?
A. I have to see the note to be exact, but it said something
similar to: We're driving his red Beretta. Nick Hamman is
locked in the cell at juvenile hall drowning. Shawn Rodriguez
kidnapped me.
Q. And that note was reportedly left by Anna Rugg: correct?

A. Correct.

PAMELA R. KATROS, CSR 9383




Detective Daniel Coe
Concluded Anna
Lied about Shawn
Kidnapping Her

Jesse Serafin: So in that case if Anna Rugg
made the note that said Shawn Rodriguez
kidnapped me, she was lying?

Detective Daniel Coe: Throughout the
interviews | did in this case, | found nothing
to substantiate the fact that she was
kidnapped.

Jesse Serafin: So that would be a lie?

Detective Daniel Coe: Correct

Reporters Transcript page 447, lines 19 - 22

[+ N Saying, among other thinga, Micholas Hamman is drowning

and Shawn Rodeignee: has kKidnapped har)

¢ conducted a lot of interviews on this case,

w-up because it is an attempled murder case.

conclusion as to whether or not Anna Rugy was
ypad by Shawn Rodriguez?

Mo, she wasn't.

Q- 80 1If she indeed wrote that note; LT 18 your con
that she was lying as far as the part about Shawn Rode
kidnapping her?

ME. MARCHI: Well, I'm golng to object, your Homor. This
is really calling for speculation, hearsay, and clearly
inadmissible.

MR, SERAFIN: He Just sald ==

TH T: Owverruled.

Q. BY MR, SERAFIN: 5o in that case Lf Anna Rugg made the

note that sald Shawn Rodriguez kidnapped me, she was lying?

A. Throughout the intecviews I did in this case, I found

nothing to substantiate the fact that she was kidnapped.

Q- S0 that would be a lle?

R Correct.
[+ B How, I know whan -- we obv¥icusly all noticed whan
reviewing the videotape of Shawn's testimony there wWas & lot of

cut cut scratches, some as long as 12 to 14 secondsa. We can't

know what was sald in those scratchouts exactly: is that fair to |

BayT

That's falr to =ay.

) ' 447
- - —

PAMELA R. W ik
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Anna Threatened
to Kill Erin if She | T e e
Told Anyone

What She Had - o
Done to Nick

1 remembear any apecific time where

you were threatened before you ended up going to the juveni le
5| hall?
SEraﬂrI: n‘1||'|||Ir'| at was thﬂ't th r'Eﬂﬁ 18] &. on the bus going to Roseville.

17| Q- And roughly, and I know [t was & long time ago, rough
Erin: Then to say she was going to kill me 18| how many days pricr to the juvenile hall incident was this
if | said anything to anybody. 19| threat?
20 R. This :Ii':.' after.
Serafin: About what? 21| g.  The day after what?
22 L. The day after the incident happened.
Erin: About what she wanted to do 1o 23| q. Okay. Let's clarify that then and we'll ses if
Nick or what she, you know, did to Nick. ;

juvenile hall;

Serafin: And when was this threat given?

Erin: Many times.”




Detective Daniel Coe
Concluded Anna
Lied about Shawn
Kidnapping Her

Jesse Serafin: 30 In that case If Anna Rugg
made the note that said Shawn Rodriguez
kidnapped me, she was lying?

Detective Daniel Coe: Throughout the
interviews | did in this case, | found nothing
to substantiate the fact that she was
kidnapped.

Jesse Serafin: So that would be a lie?

Detective Daniel Coe: Correct.

Reporters Transcript page 447, lines 19 - 22

|

is drowning

aly conducted a lot of interviews on this cass,
up because it is an atte ted murdar case.
ome Eo a conclusion as to whethar orf not Anna Rugg was

Eldnappad by Shawn Rodriguezy
. Mo, ahe wasn'E.
Q. S0 if she indeed wrote thy
that she was lying as far as the part about Shawn Rodrigue:
kidnapping her?

MR. MARCHI: 'Well, I'm going to object, your Homor. This
is really calling for speculation, hearsay, and cleacly
inadmissible.

RAFIH: He just said ==
Cvarruled.
Q. BY MR. SERAFIN: 5o in that case if Anna Pugg made the
note that sald Shawn Redriquez kidnapped me, she was lying?

A. Throughout the intecrviews I did in this case, I found

nothing to substantiat he Fact that she was kidnapped.

50 that would be & 11la7

Correct.

Maw, I know whan == we obviously all noticed when
reviewing the videotape of Shawn's teatimony thers was a lot of

cut out scratches, some as long as 12 to 14 seconds. We can't

is that falr to |




This Information Was
Hidden From Jurors

. Due to Judge Kearney’s decision not to allow in this critical evidence, jurors never
got to hear how Anna had a well documented history of framing young men for her
crimes—as she had done to Shawn with the church robbery, and she attempted to
frame Shawn Rodriguez again in the instant case with the gas station note she left
claiming Shawn had kidnapped her.

. Authorities knew she lied in order to shift blame to others for crimes she had done
herself.

. Jurors didn’t get to hear information which would have shown that Shawn was
being victimized by Anna because Kearney didn’t allow these facts into trial.
Suppressing relevant evidence due to one’s own bias could be considered a form
of judicial misconduct. presumed Shawn’s guilt, rather than allowing him to be
innocent until proven guilty.

. At a minimum, she engaged in judicial error, if not flat-out misconduct, for
suppressing evidence which was clearly relevant and material and would have
provided insight into why Shawn feigned to “help” Anna while secretly sabotaging
her and protecting Nicholas Hamman.

. Kearney no longer works at Placer County, but her misconduct cannot be ignored. 43
She




Concerns ...
Over Juror Gold Country Media

Misconduct HENS  WAOETS UFESTTLE  OMMGON  MULTIMEDIA  OSTUARIES CLASHREDS PUBLICATIONS CONTACT Ul

25-years-to-life sentence handed down in kidnap
case

“Kearney...denied a motion by defense oo Aichcad Rodbiaer: 20 comdcind b fhe Mok Mdnooais of o Okl mo hold cootion o fie sace-aamd
attorney Jesse Serafin for a new trial county jvendle hall in Aubum, wos sentenced Friday 1o 25 yeors o Ble in stole prison

based upon Issues inC|Udiﬂg a”@g‘Ed Plocer County Superior Court Judge Frances Keemey before the sentencing denied o mofion by defense atfomey Jesse
jurDr miSCDﬂdUCt. Seraﬁn Said P=1 _jurDr Serofin for o new triol bosed upon issues inchuding olleged junor misconduct

failed to disclose his father had been a

prison warden.”

-Gold C[}untry‘ Media newspaper arti[je, But Keomey soid the fother of the refired juror would howe served os o prison worden decodes ogo ond itfs not clear that o
December 7, 2003 e e e e



Jury Misconduct: Jury
Foreman Bob Stefun

. Foreman’s Omission:

+ Jury foreman Bob Steffen did not disclose his familial connection to law
enforcement, specifically his father being a federal prison warden, a significant
bias that should have disqualified him from the jury. It is only due to a media
interview after the trial was completed that we know about the jury foreman’s
severe conflict of interest by serving on a jury when he is the son of a former
prison warden.

. Juror Regret:

»  Several jurors expressed regret post-trial, including Louise Daggett, who
confirmed in recent years that had she known about Hamman'’s perjury, she
would have changed her vote. Other jurors were shocked by the severe
punishment and felt misled by the prosecution’s tactics.

. Unjust Influence:

« The jury was unduly pressured by Stefun and led to believe that they had to
convict Shawn of all charges, even when they felt the evidence didn’t support
such decisions.
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Jury Foreman Lied by Gold Country Media

Omission about Conflicts e e S it i s, i S
of Interest Serving on a
Jury

“Stefun said his father was a
federal prison warden. ‘Some
people make the right choice and
avoid crimes and others don't,’
Stefun said.”

-Gold Country Media newspaper
article from October 6, 2003




Juror Feedback

. “There were 2 jurors on our jury whom | felt
would not listen to reason, that wanted guilty
verdicts on everything, without further
discussion.”

a7




Nicholas Hamman’s
Perjury

. Multiple Recantations:

* Nicholas Hamman, the victim, admitted in multiple letters sent to Placer County
authorities that he lied on the stand about critical details, such as the threat of
drowning. In his words: “/ lied about how deep the water got; it only reached my
thighs.”

. Dismissal of Recantations by Placer County:

* Despite Hamman’s multiple written confessions and a verbal testimony to an
attorney affirming that “Anna was the mastermind,” Placer County refused to
grant Shawn any relief, consistently dismissing Hamman’s recantations. At a
minimum, Shawn should have been given a retrial so that perjured testimony
would not be a part of the new trial.

. Denial of Relief:

*  When Shawn attempted to get relief after Hamman’s confessions, Placer County
courts denied his request, claiming that Hamman’s perjury was not material in
nature. The court made no effort to investigate whether jurors would have
changed their votes based on the perjury confession, and they refused to offer a
retrial. Despite Shawn facing life imprisonment, the court allowed perjured
testimony to stand unchallenged.
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PlacerCounty Judge Refused to Provide
Relief,fResentencing, or a Retrial Despite
Known Perjury at Trial

If the chief evidence of the Petitioner’s guilt at trial was largely dependent upon
Hamman’s credibility, the Petitioner’s argument for a new trial could have greater merit.
However, in this case, given the strength of the Prosecution’s case based mainly upon the
admissions made by the Petitioner, both in his statements to police and during trial testimony, the
credibility of Hamman is much less important. As discussed, it was uncontested that Hamman
was locked in a cell against his will for nearly 40 hours. The Petitioner admitted most of the acts
the Prosecution pointed to as evidence of robbery, extortion, and a conspiracy to commit murder,

i.e., placing rags under the cell door to raise the water level to scare Hamman; taking Hamman's

property; purchasing duct tape; putting the hose in the vent and sealing the cell with duct tape. “There is no reasonable probablllty that even one jU ror
As such, the Prosecution had a very strong case. Even without Hamman’s testimony concerning would render a contr ary ver dict u ponar etrial

the Petitioner’s threats or kicking him in the thigh, the Court finds there was overwhelming Acco rding |y the petition for writ of habeas corpus is
evidence the Petitioner committed robbery and actively participated with Anna in a plan to kill denied.”

Hamman. Therefore, the Court finds that Hamman's lie about the depth of the water does not

contradict sufficiently the Prosecution’s strongest evidence to warrant a new trial. The Court Mark S. Cu rry

finds that Petitioner’s admissions were so damning that there is no reasonable probability that a Judge of the Superior Court
different result would occur upon retrial. There is no reasonable probability that even one juror Cou nty of Placer

would render a contrary verdict upon a retrial. (Soojian, supra.} Accordingly, the petition for

writ if habeas corpus is denied. Se ptember 9, 2016

7

The Sheriffis directed to return the Petitioner forthwith to the CDCR.

MARK S. CURRY September 9, 2016
JUDGE OF THE SUPERIOR COURT 49
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The Victim from
this Case:
Nicholas Hamman




Middle-Aged Nick
Made Unwanted
Sexual Advances
Towards Teen Anna

Jesse Serafin: Did you notice any physical interactions
between them that night?

Shawn: A little bit, but Anna didn't let it get far.

Jesse Serafin: Explain that ‘What physical interaction did she
allow and at what point did she not let it go any further?

Shawn: | remember that Anna was laying on the bed, and Nick
had his butt on the bed but feet on the floor. He had his arm
draped across her, but he kept trying to feel her up. | guess
she wasn't having it

Jesse Serafin: You say you guess. did you see it happen from
time to time or did you hear it?

Shawn: | would hear it. | was watching TV. | wasn't watching
them.

Jesse Serafin: What would Anna say iIf he supposedly went too
far?

Shawn: Exactly that. You're going too far. Quit.”

Regorters transcript, pege 582, lines 9 - 23

Where were, if you can remember, Anna and Nick?

At the foot of the bed.

Were they both on the bed?

Anna was on the bed. MHick was partially on the bed.

Were == did you notice any physical interaction between
them that nig
A. A little bit, but Anna didn"t let it get far.
Q. Explain that. What physical intera did she allow and
at what point did she not let it go any further?
A. I remember that Anna was laying cn the bed, and Hick had
his butt on the bed but feset on the floor. He had his arm
draped acr her, but he kept trying to feel her up. I guess
she wasn"t having it.

You say you guess, did you see it happen from time to time
or did you hear it?

I would hear it. I was watching TV. I wasn't watching

What would Anna say if he supposedly went teo far?
Exactly that; "You're going too far. Quit.®

Did they seem to argue about ie?

A little bit but very briefly.

But it wasn't a hostile situation?

Ho.

Did you know anything == let me ask you this. Had you
562
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Nick Claimed He
Was At Risk of
Drowning When
Water Was only
Knee Height

Nick, summarizing what he told
police once they arrved on scene:

“(Get me the heck out of here.
They're trying to drown
me___Shawn Rodnguez and Anna
Rugg ™

Reporter's transcript, page 249,




Nick Hamman’s
Confession of
Perjury During
the Trnal

“Let me come right to the
point. | perjured myself in a
trial against two different
defendants, back in 2003; but
I'm a Christian now In your
county___| lied about how deep
the water in the cell got_ It
didn’t get up to my neck it only
got up to my lower part of my

thighs.”

YU FEm g3 2o

fior (ot of Caliormig
Clcanty of Places’ -




Another of Nick
Hamman’s
Letters
Coniessing to
Perjury

“Mabey you did'nt understand
but | perjured myself in the
Anna Rugg and Shawn
Rodriguez cases...I'm also the
victim in the case.”




Another Letter
from Hamman
Recanting his
Testimony

“If you want to know what
exactly | perjured myself about
| suggest you have your lawyer
come see me. | saw the Placer
County DA's investigator on
Friday 4-24-2015 and | told
him what | lied about and he
said nothing would come of it
cause their appeals are all
over. I'm not saying anymore in
a letter. So | suggest you have
your lawyer come see me_.”

ﬂ//é' g
W

el




Are Hamman’s Confessions Grounds
for A Retrial/Resentencing?

HAMMAN THINKS S0: Nick Hamman himself knows his confessions of
perjury are over material details—significant information which he lied
about during the trial. Because he knows how important what he lied
about is, he has gone out of his way repeatedly to confess to his crime of
perjury, risking his own imprisonment to come clean and recant his

untruthful testimony from the 2003 trial. If this information was not
material—not relevant—then why would Hamman risk his own freedom to
get the truth known? Obviously, stating he was in neck-height water
implies he could have easily drowned if he fell asleep or let his guard
down through fatigue. If that wasn't true, it's incredibly relevant to
Shawn’'s conviction of conspiracy to commit murder.

AT LEAST ONE JUROR THINKS S0: Would any jurors change their votes
from guilty to not guilty had they known the only victim was lying while

under oath? In 2022, Juror Louise Daggett confirmed “yes” she would
change her votes knowing Hamman was lying. (More on this later.)




A message “It grieves our hearts today as it did 20 years ago when

m Shawn was given an unjust life sentence. As one of the 12
fro Juror jurors, we were all shocked and very disappointed that the
]_Joulse Daggett instructions we were given by the court on how we had to

make our verdict would have such a hommble, tragic, unjust
consequence for Shawn. We could not imagine such an
unfair justice. I'm sure all the other jurors feel the same way.

November 13, 2022

prayer is that this temble unjust wrong to Shawn will finally

have some mercy towards his new, free life which he more
than deserves in my strong opinion_ | gave my deposition
[statement to a private investigator]. | hope it matters as well
as the depositions of all the other jurors who I'm sure feel
the same way.”

| ouise may be reached at (916) 390-9634.
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By the timé you saw him, 1t would have beén about 40 minuces

later, Can your body warm up & féw degreeas over That pariod of

Testimony by the | came
MEdical DOCtDr Who '. -h- ;:;:Lll"v. long was Mr. Hammanm in the hospitsal?

- . il A He checked in, like I noted before, the nurse checked him
Examlned Nle Who ip &t 2:40 and let's see, I don't have the full nursing notes
W Ph - a_]l F. 8| that imcludes the == oh, here it looks like he signed out AL

as yS]'C y me 9] 5:30 ; wm the discharge paperwork where ha

5:30. Inm the morning, I

signs when he leaves, it notes 5:30 s.m, 50 that was about two

“His temperature was basically normal | anct s hare ours.

when he arnved. We gave him some 12| 6. And what did you do to get him back to where his
nausea medication because he Z'.I temparature was normal and he was otherwise feeling better?
complained of being—feeling a little e e v sestcoeion mocsre e
na USEHtEd. He hadn,t eaten in Several 6| comolained of Seing -- feeling & litcle nauvssaced. He hadn®t
dﬂ}"s_ we fEd h-lm_ we ga'ql'e hlm T in save laws., We fed him. We gave him Lntravencus
intravenous fluid and gave him routine P’H*HH bisod mexk to mAke suen ERREe wam
blood work to make sure there was 20| .  Did you heve any dehydratien at all?

ﬁDthiﬂg clse gﬂing on.” . There Was ac nild dehydration noted on his bHlood work.,

That's why you gave him the liquids?
Yas,
0. Mow, ma‘am, Lf one is left leng enough in such an

environmént whaere water is dripping on Your hiesd And Your fant

aE® getting cold, CAF == mnd this would be in the middle of

cha 3, can you die if those conditions --

Reporters Transcript page 128, line 14: 27| Warch in i

if you're left in chere long enought?

PAHELA R. KATROS, CSR 9383 5 8




Testimony by the

Medical Doctor who
Examined Nick Who
Was Physically Fine

“Well, certainly becoming dehydrated and
not having fluids would contribute to the
hypothermia, but one can go without solid
food or long periods of time without
significant suffering. He was surrounded
by water so | would assume he could drink
water if he needed t0.”

Reporters Transcript page 129, lines 11 - 15:

}8| headaches, some

A I think there's & lot of variables, you know, how long

you're in those condicions, how oold Lt is, and how much of your

d

|
|
Q. And again if you're left in therée with no food, do#s CThat i

[

weaken your body also?

R. Tes

g. Without food -- well doass the digestion of food warm up

your body a litele bit too?

yadrated and not having flulds

copteibuteé To tha hypothermia, but oné Can go WIThout

of time without saignificant

ing.

could drink wat

Q. Amd, of u were mot found, you could die of

W course, 1

starvation) correct?

bi-1

sy Familiar inm the

What is that axactly?

Well, that's -- traditionally you hear when people try te

their exhause fumes Iro

ill themsalves b g 1n

; basically ca de can come from A& Aumbar o

it displaces theé oxygen in blond and basically wyou agaln

sugh several phases. mildest form c s of

all the way to coma and |

————————————____fssali?

CSR 9383

nagsea, and vomitEing,
— —
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Medical

Examination
That Nick Was of "
i | &

“From my assessment of the
patient in the period of time that |
saw him, he was not having any
significant hypothermia.”

tailned any 32

gustalined It




Medical
Examination
Showing Nick Was
Physically Fine

Jesse Serafin: "He didn't require any
medication when he was released
from the hospital?”

Doctor: “Correct.”

Jesse: "He was told to return in a
couple of days if he had any
problems with his feet, correct?”

Doctor: “Correct.”
Jesse: “He didn't return?”

Doctor: “Not that I'm aware of.”

-
|

Temowing his wet clothes and warming him within a warm blanket.

can ‘ncresse in a —--

40 there was no injury he needed to == required

for any lengcth of time?

any medication when he was released from

He was told to return in & couple days if he had any

problems wicth his feet; correct?

He didn't return?
Not that I'm aware of.

¢, I should say?

Ho further guestions?
Redirect.
REDIRECT EXAMINATION
Ma'am what is angina?
Angina is pain in the chest related to blockage of the

£y arcery disease, particularly what precedes a heart

If somecne does have a condition of angina, if you put
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Anna Rugg’s Role

Pattern of Framing Others:

* Anna had a well-documented history of manipulating and framing others,
including Shawn, for her own criminal actions. Prior to the kidnapping incident,
Anna had already framed Shawn for a church robbery, which police later
determined was committed by her alone.

Threats and Violence:

* Anna threatened to harm Shawn and others if they didn’t cooperate with her
plans. She coerced Shawn into staying near her by threatening violence, and
jurors later confirmed that Shawn acted to protect Hamman from her attempts to
kill him.
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Shawn Was Afrai
of Anna

Shawn: “She’s not nice, like | said.
They—people think she’s a guy
sometimes._There were a lot of
different things in my mind that
Anna could have done to hurt me
in the future, maybe not just
physically but among other things.
She could call the police and say it
was all me. She could go in there
and walk in there and tell Nick
that | made her do it.._Erin pulled
me aside and told me they went
and picked up a knife, and she
was afraid Anna was going to stab
somebody with it.”

d

before that. She's mnot nice, like I said. They -- pecple think
she's & guy scmetimes,
8 Well, what does that have to do with not wanting to follow
her plan or wanting to follow her plana?
A. There wars 4 lot of different thinga in my mind that Anns
could have done to hurt me in the future, maybe not just
physically but among other things.
Q. Like what?
A Like what do you méan whéen you say that?
Q. Wall, you said that you were afraid ahe may hurt you in
soma way in the futures. What was § through your mind That

¥ What did you think she may do in the future?

One, ahé could call the police and say it was all me, She
iy go im there and walk in there and tell Hick that I made
her do it. 5She didn"t want to and all of & sudden, 1t wvould b
all ms.

Erin had palled
room later that might, her and
timé. When they cane back, Eri
they went and picked up a knife,

o atab somebody with 1E.

How, you had sald earlier,
whan she talked about wanting to
off vl som iscussio that you

didn"t !'E.!];'J' think she was g @ & 5 ] That

you didn"t really take her sericual

%,
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Shawn Was Afraid of Anna

Shawn: “She told me about how she had robbed the
church with two other kids and took some stuff, and
she said she wanted me to say | was there and said she
didn't break in to rob the church. It was the other two
kids."

Jesse Serafin: “She turmmed on the other two Kids?"
Shawn: “Yes."

lesse Serafin: “Asked you to say what?”

Shawn: That | had been there that night, and they were
the ones that had broken in.”

Jesse Serafin: “How does that experience with Anna
relate to you being afraid to just walk?”

Shawn: “l didn't wanted her to throw it on me, among
other things_"”

Jesse Serafin: “When you say “throw it on me,” for those
of us who aren't very good at following slang, what did
you mean about that?

Shawn: “Put it all off on me. Tell the police that | did it."

lesse Serafin: “Okay, so0 you're following the plan in
hopes that she’ll think you're on board?”

Shawn: “Yes "

first met Anna, it was because I got stuck in Auburn and dida't
have a place to atay. She said, you know, you can stay at el
church with me. The next morning she told me about how she had
crobbed the chucch with twe o « Ard
ay I was thers and sai
It was the other t

+ had she been blamed for

Yeah. The pastor in the church that allowed her o stay
there confronted on her details.

She turned on the other two kids?

Yaa.

Asked you to say what?

That I had been there that night, and they were the ones

id to just walk?

I didan"t wanted her to it on me, among othar things.

When you say ~ W it on me,” for those us who aren™t

very good at follewing slang. what did you mean about that?

Tell the police t T did it.
llowing the plan im hopes that she'll

ew on boacd?

Is there any other == is there anything about her commants

as the day goss on on Sunday that make you begin to fear her?




What was that threat?

Anna Threatened
to Kill Erin if She
Told Anyone o e e i

What She Had
Done to Nick

BY MR. SERAFIN: S ilu] acific

you were threatened before yo ke i g to the juvenile

5| ha11?

Serafin: "What was that threat? 16( A.  on the bus going to
17 And roughly, and I a8 4 long time ago, roughly
Erin: Then to say she was going to kill me 18| how many days prior to the juvenile hall incident was this
if | said anything to anybody. 19| threat?
210 A. The day after.
SE[EIfiI'IZ ADDLIT wl'lat? 21 Q. The day after what?
22 . A i nt happened.
Erin: About what she wanted to do to 23| o okay. that then and we'll ses if w
Nick or what she, you know, did to Nick.

Serafin: And when was this threat given?

ceatine that morning Nick got

Erin- Many times.”




Shawn Rodriguez

g to participate in a robbery—o survive.

Shawn was sent to prison for 25 to life for intent to kill that he didn't have to murder someone who
wasn't even physically injured and later repeatedly confessed to kying at trial, and whom Shawn
acted repeatedly to protect from Anna.

ator of

;
nat eligible

0N programs, and

ree for his entire prison term
Has read more than 1,000 books while in prison.
Certified as an electronic ms technician and ready to work.

Has family to go home to now.




Shawn’s
Actions to
Protect Nick
Against
Anna’s
Desire to
Kidnap and
Murder

Anna tried to convince Shawn that they should push
Nick off the Forresthill Bridge; Shawn talked her out of
it.

Anna tried to convince Shawn that they should beat him
to death with a pole wrapped in barbed wire; Shawn
talked her out of it.

Shawn obtained a tool to try to turn off the water in the
building where Nick had set off the fire sprinklers on
himself.

Shawn tried to break the plexiglass in the room where

Crime Scene photos showed screws were missing.




Shawn Did Not
Participate in
Any of Anna’s
Plans to Murder

Nick

Shawn: “She [Anna] said
something about throwing him
[Nick] off the Forresthill BEridge
and climbing down, get his stuff
from himself, get his keys and
stabbing him and shooting him
and all kinds of stuff.”

Did she mantion it that mnis
Yos.

bid you know what she was talking about, the old juvenile

Ho. I didn't where know whare it was, exactly what she
WAl Calkinm k. 3 d tRIoWh out AUReEouUs that ni
Q. Do you remember any of the other plans she threw out?
Ra She sald something about throwing him off the Foresthill
Bridge and climbing down, get ff from himself, get his
kaya and stabbing him and shooti iim and all kinds tuff

Ehawn, did that alarm you?

Hot really. I didn"t taks har sasriously.

This is a parson you've been spending a couple weaks wWith.
Now, she's talking about shooting or ata g har boyiriend,
that didn't alarm j

After the instance of the night, ¢ I flgured it will

over. She'll get over it.

When yioul woke up the next morning, did you have any pl

o contact Hick Hamman?
Ha, 1 did not.
What was your plan, your general plan, for Saturday?
Well, Erin recently got kicked of her halfway h
She camne up pregnant and she nesded to find a place. T had an

old friend of mine that ves down in Sacramento that ramn, I
guess it is, a drug rehab program called Amigos, I was going

take her down there and s&e L[ thers were any places te get her

get har Jdown Cheres

WMELA R.
TY OFFICIAL




Shawn Told Anna He
Would Not Help Her
Beat/Murder Nick

“She said something about beating him with barb wire paoles,
and | said ‘Mo, we’'re going to get the water off now. Go over
there and tell me if the water turns off.” | started flipping
switches again. [t didn’t happen, and | went and pulled the
hoses back out all the way of the window and put them in
the trunk. And | said, ‘Come on. We’'re going to get the
hacksaw so we can get the water of .’ | figurad it was the top
valves and she said, ‘Let's go get the barb wire poles and
beat him to death ™

Jesse Serafin: At that point are there barb wire poles
around?

Shawn: Yeah, out back.
lesse: You didn’t agree with that plan?
Shawn: No.

lesse: Did she then agree willingly to go with you to
Sacramento?

Shawn: No. She kept telling me she wanted to get the barb
wire poles and beat that dude to death_ | told her, *If you

want to._”

Tes.
hnd what made it change?
from che inning I didn't think she had the balls

to even lock the door; but than ahe did and ahe's talking
apput killing this dude, so she even went and picked up the
hoses and sent me to get duct Taps,
Q. S0 at this point you're now starting to bDegin to think
that she could be serious about some of the stuffl
L™ a8,
Q. Ritar == after she [in that he's still alive, what's the
next step, what's the naxt thing ! va talk about doing?
R She went out. I wasn't sure what to do at that point.
Aotually I was kind of scruggling At that t. She sald
something about beating him with barb wire poles, and I said,

W Ea g to get the Wate L4 : Go over there and

tell me 1f the water turns off.® I start flipping awitches

again., It didn't hap . and I went ocd the hoses back
out all the way out of the window and put them in the trunk.
And I said, "Come on. We're golng get the hacksaw so we can
get the water off." I figured it was the two top valves and she
said, "Let's get the barb wire poles and beat him to death.”™

At chat point aee thars barb wire poles arcund?

Yeah, out back.

You didn't agres with that plan?

Ha.

bid she then agree willingly te §o W&ith you To Sacramento?

Ho. Shs kspt telling me she wanted to get the ba

poles and beat that dude to death.

PLACER COUNTY OFFIC




Shawn Tried To
Turn off the Water
that Nick Set Off
on Himself

(): “You were asked some questions about
whether that should be put in your report
because it might be exonerating evidence;
correct?

A_Correct
(J: Did you put that in your report?

Just about the hacksaw, wanting to turn
off the water that way.

Reporters transcript page 496 lines 15 -
18, and 27 - 28; page 497, line 1

Q. All right. You were asked some questions about whether
that should be put in your report because it might be
exonerating evidence; correct?

A. Correct.

Q. Did you put in your report on page 15 about thé middle of

the page where Mr. Rodriguez indicates: “We're gonna get the

hacksaw. I'm gonna turn this "f-ing"™ water off. We're gonna
hope the guy doesn't "f-ing™ die or somebody finds him. End of
story. If I need to "f-ing™ bounce and lay low for a couple of
days, that's what I'm gonna do. But I'm not gonna == no and
"f-ing" we bounce down to the Shell. We're coming out of the
Shell. 5She's acting really funny."

Did you put that in your report?

Just about the hacksaw, wanting te turn off the water that

PAMELA R. KATROS, CSR 9383
PLACER COUNTY OFFICIAL COURT REPORTERS (35




Shawn Told Anna
He Would Not Help

Her Beat or
Murder Nick

“She said something about beating him with barb wire poles,
and | said ‘Mo, we’re going to get the water off now. Go owver
there and tell me if the water turns off.” | started flipping
switches again. It didn't happen, and | went and pulled the
hoses back out all the way of the window and put them in the
trunk. And | said, “Come on. We're going to get the hacksaw so
we can get the water off.” | figured it was the top valves and she
said, ‘Let’s go get the barb wire poles and beat him to death.”

Jesse Serafin: At that point are there barb wire poles around?
Shawn: Yeah, out back.

Jesse: You didn't agree with that plan®?

Shawn: No.

Jesse: Did she then agree willingly to go with you to
Sacramento?

Shawn: Mo. She kept telling me she wanted to get the barb wire
poles and beat that dude to death. | told her, ‘If you want to._"

Yes.

hnd what made it change?

Wall, from th ginning I didn"t think she had the ballas

the d ¢ but than ahe did aha's talking

about killing this dude, so she even went and picked up the
hoses and sent me to get duct capse.
Q. 3o at this point you're now starting to bDegin to think
that she could Be serious about some of the stuff?
R, Yas.
[+ 1 Afcay =-- after she finds that he's aelll alive, what"s tha
next step, what's the naxt thing uys talk about doing?
R She went ocut. I wasn't sure what to do at that point.
Retually T was kind of st ling at that . She sald
something about beating him with barb wire poles, and I =aid,

g to get thié WATEE - G over there and

tell me if the water turns off.® I start flipping switchas

again., It didn't happen, and I went and pulled the hoses back
gut all the way out of ths window and put them in the trunk.
And I said, e on. We're golng v | SEW B0 WE CAan
get the water off.” I figured it was the two jalves and aha
said, "Let's get the barb wire poles and beat him to death.®

At that point are there barb wire poles around?

Yeah, out back.

¥You didn't ageee with that plany

she then agree willingly te go with you To Sacramento?

Ho. She kept telling me she wanted to get the barb wire
poles and beat that dude to death. I told her, "If you want to
383
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Shawn Did Not |
Agree to
Nick and Acted | N

res,

tO I Iel NiCk 8l 0. bid yoo go straight from there to Sacramento?
p ol A. No. “He n as and I need to use the

But ==

She said,

stacion.

R. From what I hear.

Shawn [mntin ued}: 4| 9.  And from the gas station did

“_..beat him so bad, you go in and B
do it yourself_ | told you | didn’t ves.
want to kill that dude_ | didn't want What did you do there?

tD DEE'[ thﬂt dude-ﬂ' 20 I told him, "I doa'"t have 5F QuEstlions. Glve mE

Lat's go.™

A

Where

Back up.

Back up back to the juvenile hall?

Tes.
And at that point you were stopped by The polica?
Wo. We were — [ was going to get off at Elm and go

i Ravine. She told me, "Go down 49 a




Shawn Tried to
Break the
Glass to
Release Nick

Nick (about Shawn): “He
attempted to break the
window.”

Reporter’s Transcript,
page 260, lines 19 - 20




My first thoweght was o get the water off and get Rim out,

Shawn Tried to
Turn Oft the e e T e

Water and Get  [EESEEE— s
Nick Out |

Shawn during the 2003 trial:

FAMELA RB. EATRCS, C3R #38
FLACER COUMTY OFFICIAL COURT REPORTERI o

14
11

“My first thought was to get the water off
and get him out.”

seied absut Le at all.

“That day we went up there, and | tried
turn the water off___there were some
valves outside the juvenile hall against the
street, Epperle, behind Gottschalks._.I'd o] m. whars
done plumbing.” 2] 0. tor 010 yoo a0 eaas

There was some valves o




Shawn Tried
to Unscrew

the Glass to
Release Nick

When Shawn could not break
the plexiglass window, he tried to
unscrew the glass to get Nick out
of the room where Anna had
entrapped Nick.

These crime scene photos
showing the lose screws as well
as evidence of Shawn'’s finger
prints on the plexiglass window
where the screws were should
be in Placer County Records.




Shawn's Courageous
Attempt to Protect Nick
and Decelve a
Dangerous Aggressor

. Shawn was terrified of Anna. She was larger, aggressive, emotionally unstable, and
armed with a large knife. Anna had previously framed him for a church robbery, and for
a time, Shawn didn’t even know her real name or gender. Anna was clearly prepared
to kill, and Shawn’s pregnant girlfriend was nearby, driving him to repeatedly
deescalate the situation to avoid violence.

. Shawn did not want Nick Hamman dead. If he had, he could have easily made it
happen, but instead, Shawn’s goal was to protect Nick from Anna. Shawn pretended to
cooperate with Anna, suggesting a plan he knew wouldn’t hurt Nick but would
convince Anna that Nick was dead so she would stop trying to kill him.

. Shawn and Anna used a hose connected to Nick’s car exhaust, but Shawn
intentionally never connected the hose to the room where Nick was trapped. Nick later
confirmed on the stand that he never smelled exhaust. Shawn’s ruse was meant to
keep Anna at bay, but when it failed, Anna shifted her strategy and framed Shawn for
the events.
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Legal Violations &
Doctrinal Issues

Use of Natural and Probable Consequences Doctrine:
* Placer County applied this outdated doctrine to convict Shawn of conspiracy to
commit murder, based solely on Anna’s intent to kill, even though he did not
share this intent and actively tried to protect the victim.

Senate Bills 1437 and 775:

* Despite clear legislative intent to prevent convictions based on the actions of
others, Placer County courts ruled that Senate Bills 1437 and 775, which
eliminate the natural and probable consequences doctrine, do not apply to
conspiracy to commit murder, at least according to Placer County Judges. This
blocked Shawn from receiving a resentencing, even though these laws were
designed to address similar situations.

Denial of Writ of Habeas Corpus:

*  Multiple writs of habeas corpus have been filed seeking relief for Shawn based on
Hamman's perjury and the legislative changes, but they were all denied. Placer
County courts have consistently refused to correct the wrongful conviction,
despite clear evidence of legal errors and perjury.

77



0 0N U R W e

juror’s opinion of punishment is not a proper ground for relief. CALCRIM

3550.
The petitioner alsc alleges that he is entitled to relief because the

Legislature eliminated the natural and probable consequences doctrine as a
theory of liability for murder and attempted murder in Senate Bill 775 (SB-
775) and Senate Bill 1437 (SB-1437). Although the jury in this case was
instructed on the natural and probable consequences theory of liability, the
petitioner was not convicted of murder or attempted murder. The petitioner
was convicted of conspiracy to commit murder. The changes in the law set
forth in SB-775 and AB-1437 do not apply to conspiracy to commit murder,
People v. Medrano (2021) 68 Cal.App.5™ 177. Accordingly, the petitioner
has not established a prima facie case for habeas relief based on these

changes in the law.
For the reasons set forth above, the petition is summarily denied.

Date:|l/}""f:/‘l'?~ // e

nty Superior Court JUdge

/8



N

uror Advocacy for
Shawn’s Release

Post-Trial Statements:

Five of the 12 jurors wrote to the courts, advocating for Shawn’s sentence
to be changed. They felt the punishment did not fit the crime and were
shocked by the life sentence handed to a young man who had no intent to
kill, and when nobody was murdered nor even physically injured.

Court’s Dismissal of Juror Letters:

The court ignored these juror statements and did not consider them in any
of Shawn’s appeals. No efforts were made by the court to investigate
whether the jury would have changed their votes after learning of
Hamman'’s perjury.
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Juror
Statement #1

Did you conclude that the defendant
had the specific intent to murder
Nicholas Hamman?”

“No”

Did the jury discuss the False
Imprisonment charges before
debating the kidnap?

“The majority of the jury was leaning
towards false imprisonment_.”




A ity foo fadve fropeisoreness if it & not mcdode B term

Juror
Statement #1
(continued)

Do you have any regrets regarding your decision in
this case?

& Efviwe=g

B there aryek

Mg el ik v - r—
» i jury imstructions det you fiel you my not have

“¥Yes, punishment is to severe.”

Based on the evidence you have heard in this 13. 1 & your conslusion sher hescing o i evibenes o <
case, do you feel that life imprisonment is a fair o Hamman’ i
punishment for Shawn Rodriguez? Please explain. '

Rodrgues wanind

“No, | was shocked when | heard how severe the
punishment could be. Even though jury
instructions stated that we could not reference
the punishment to our decision making. It is of my
opinion that the punishment does not fit the
crime.

NOBODY WAS HURT. Where is the justice?

| feel Shawn was a victim of circumstance and
made some poor choices. When he had the
opportunity to correct the situation. It is of my
opinion that Shawn_.."




Juror
Statement #1
(continued)

“__should spend no more than a year of
confinement.

There were 2 jurors on our jury whom | felt
would not listen to reason, that wanted
guilty verdicts on everything, without
further discussion.

Most of the other jury members were
going to vote for false imprisonment, the
lesser charge.

| personally thought Mr. Rodriguez was
guilty of false imprisonment, robbery, and
auto theft only, and innocent on all other

charges”




Juror #2 — Post
Tnal
Statements

“I concluded it was not Shawn
Rodriguez’s intent to Kkill
Hamman.”

How war e swry foreman selecred? Did he etect, nomeingy, or vote for Almrelf?
B&bd-s.mmuhh:mnmmm.nduucMn:h;nzm
enderstand s of the process in geoeral. | nominated him, ead scbody disagreed.

Did you rede Moy Guilly on arvempad marder?
Yes.

Did you coodtuade that the dafendors had the specific intent 1o murder Nicholas Homman?
me&unmxﬂ.*t_h"mp:wfbmmmrw»u-btneecn-m
umed og o~ 4 a3 ween Joeo the cell Ar this podat, T conchsded that it was not Shawn
Rodrigoez's messt 10 kill Hamusen,

How &d you onelude thas there was no intens for the atrempted marder, but there was intess
Jor the conspmacy 1o commir murder?
M'uik*hmfwuwﬁiku&mmwmmugc 1 eriod as mech as [ pould 0
h%u,ﬂmmmu.lewnrmmaﬁmdcmﬁ-mw
ASampied morder, as well a3 all the odwr delinisons we bad. Thede who were leaning
-m.mlwnm«wwmmmmm@mmu
le-dmedeﬁdﬁeu.‘coupnq’umammddukumm}yhdm
ésmgvxgnh:w«mmmm.ahmtixmm.ummmmimdw
w;m;o\‘dw:mmyudmwm&edm;u 1 believed af the
tme Sar o) Nese criteris where met. Shawn willfully enmrad inw the agreemest with Azna
mm«Jhmmnx.mMmmqungmmmm
6P the bosed v the car and running 2 1 the cell. Ar2e time [ also believed that there was
mmtmmmﬂmmm»umalﬁumuim.lmmm
wa‘M.M&mnymnubﬂwn':mmmmumimm
Egreement ob Azng, s0d be knew she wasted Nick Hasman doad. He helped formulae the
plan. &wdmhuwmqﬁuw He was, terefore, & conspirmoe. So
m-mdnmmlmvmﬁﬂmmmmﬂummww Siaple
—mmnccmﬁm:s!wmlmumempvemda
coupnqn-;n’uu;—;il.xmnmpudm.Th:‘mwwdommabuﬂmdmm
Frepantion ¥ munmdecmknabtunﬁutnémaf;mlrinxhemuw 1
mw}uomwmw.mm:mm,mmp-mw
car was lorwe A 0. According 10 the stracsions as [ underssood them, Shawn could do
EverySing inthe world o prepess 15 murder somenee, bex unless he had the istent 3o kill
wzka-.‘wgmum;;mm-nmmdwm

Did the Juny s ey 0 discuss and undersiond that the kow reguires the 1aree apecific (nsens 30
kil for covay: racy as 2 doves for avempred murder?
Yeuo, Ibelwic we sadersiood that.

Did you svam y of she Jurors ever Pugpest axking the fadpe a clarifying question reperding the
Anrent Aec ety for the comspiracy charge?
No

If 20, why sses suck & quession aeves phwen 1o the fudge?
NA

Did the jrudiscuss the False lmprisonmeny charges before debaring the kidnop?
No.nésuolldxh:lﬁdnqpmxmmﬁm Al the elemenss poisting 16 guilt wers being
mm;aumuismd“mwn«ﬁamﬂmmwumm
spocifie o . 10 axnon hm. The question was, &id the insent have 10 be formelated befors
mecor.ﬁrmm:ux.:cmﬂ&;bwuwnkfmmdmlu:cmﬂm
While ngftmngfam:momwmm.nuplmwmhmmsd
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Juror #2 — Post e e e o
- .
'-"‘F'!“T'b“""m pement ard e lesser thacye of exsardon tha Wi amack=d 1o Eoese ope.
Il CITIET1LS e gl S k£ et ot o g i s s e
- Hick Hamues ., Howsves, the werdy “violonoe and mesies” io the fahs imprisonmen: therge

s i Wigady m hede diieuaioes. all agreed thar Shaws nock part in
. roadisnmel: He dd podung o pes Mk put ke e dooy was shier, bt we )
fae Shavwn el smyshing 200 with scuully peniag kew s e cel. Thars was nove
C O n nu e MESSE oo ST s Ba i fof os wer Sould sop, [t wis lookieg Bk we wosld by foeoed in
VIRE 250 Pl 0. That charge because of e prosencs of tose mve wiidh. Howeves, moyou
Rz, s oy’ mereeer caime: back wng o fhat (e plis 10 X Ssmesns Sis oo after
e l:iﬂﬂ-l'l-l-ﬂ'-'?'-l.-ITF.H Lad takoed i Thu, v cer oyes, all e eriteis wor o
“We all agreed that Shawn took an active part in extorting, A —

v Wikl ok i ol ey for flalse dmprisonment if i did nos inchiade the serm “wislmsy =

robbing, and falsely imprisoning Nick Hamman_._we saw no Yo Bough o' Koo v ok . e e w o e s a0
proof that Shawn had anything to do with actually getting him R R o e
) i . L0 A it pecnd JVd i comcilmd ihar the difasclony formed she imdenr o rkadag
in the cell. There was no violence or menace on Shawn's part .3-.1@'5; . et s b e Ml Mok
e e by e yady Emectons aad e defisitions we wopr gives, | coscluded thal the jaient
as far as we could see__| regret my decision on Count Two. | wat Kemesdaihet Shamn saw char Nick was licked in the =]l and did nothing i et bim pct
. ) I'l:m‘:..& kﬂmhz.:rs“q_j:ju I:'l:l!r'un;-Lk desgniny SODOORE kRinG F
will o wies Iidmeprst raram patended oo leave e ia e onl] be Enendsd 10 CobSse
:':".h[_:uld have listened to what my gut was telling me and . Pick whe v char Nock 6 0 wamt 0 be i s cell. Thvs Sl insenced st
insisted that we explore that charge further. Perhaps | was
unclear in regards to the definition, and should have re-read Eﬁfﬁ:}ﬁihﬂ;"w e Hamm, b il
them one more time. Upon further reflection...and believe me, o ey | :isgﬁ;d J;,jﬂa‘;%wu:.ﬁ?hﬁfxiﬁ:
. - i, 0 a - i * L ¥
there has been a lot of further reflection, | no longer believe aumber s TH cards, Based o wh the s s s s mane th th
) ? ) idaappeay, o fed deme with the IR 0 EOOT Thaf plin Soiald be formakeed laes = te
that Shawn had malice aforethought, namely the intent to kill ; i conld ¢ eage from oo ding 10 another,
. z F L. Do pows By Feqvets snancing your Secinion a this case?
when he entered into the ag_reement mth_ﬁnna_ﬂugg. Itis not g oy b Tﬁﬁ&,ﬂmﬂt‘?ﬁ.m” —
because | now know that this charge carries a life sentence definiseng, oad Shoukl have .-.r:i:-. s ™ r_*-.,}r;..;'_"l_lm.:.’;ﬂm-':: =
that | feel this way. It is because now | realize that maybe | did it e g, _m.m.b;;f.“:;:::;m::m
not have as clear an understanding as | thought | did B et e 1 rlioethas b | e e 3 o 43 dorvnccing 1 Bongn?
. . N ) . G2 whien i Tt B the imtmctions and the deflnisos regaedisg teiy charge
when...the instructions and the definitions regarding this ]
) - ’lvl'u"t‘nkq i adear she jury ierrracrions thae vou feel you may not b usdarrisod
charge. | am not as certain of my understanding of ! —— M
= . N A mh-;n!::.:‘uul":uu:: r:T:;;ﬁlﬁﬁ ::r:;ﬁrﬂ mmqjm.;ﬁ Biself
instructions on Count 2 as | thought | was._ | don't think: | fully **;'ﬂﬂ'*ﬁg;n_ﬁ;ﬁ"&'n-M-:-:w--r_.-um-.’m'mmmm.: e
- a M el Starwr & LEITE !
understood that Shawn himself had to possess the intent to o e o o H“Z'""IE:;% e v o
: _ StmEpmy y el el Beae, Seiren W o eI
kill when the conspiracy took place. As | stated before, | comnicel ~h maary om e gt of 0 apmeent, | T

thought at the time that Shawn did have this intent, but at the
same time | had doubts of that fact, if that makes sense to
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Juror #2 — Post
Trial Statements
(Continued)

“Upon further reflection, | do not believe Shawn
ever wanted Nick dead, much less Kill him himself.

At no time during the trial or during the
deliberations did | feel that Shawn was deserving of
life in prison_..| believe justice could have been
served and punishment been metered out without
the kid spending the rest of his life in jail.

| don't understand why the district attorney brought
these particular charges to the table when | Know
that other charges could have been brought that
would have accomplished the same goal. Why did
the charge of kidnapping for extortion have to be
brought? Why did the words “violence and menace”
have to be__on the false imprisonment charge?

| just don't feel that this “go for the throat™ attitude
on the part of the district attorney was appropriate
in this case. | do not believe that Shawn Rodriguez
is a cold-blooded Killer, and | do not believe he is
deserving of this punishment, one that is usually
given to those who are.”
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Juror #3 — Post
Tnal
Statements

“The full charge was false
imprisonment with violence. Since
we felt that Shawn was not
present at the time Anna lured
Nicholas into the holding cell, this
would mean that he did not falsely
imprison him with violence. There
was no violence evident. S0 we
had to defer to kidnapping.”
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il pe your
o huiona. = oy ke

Flessse fioe] froe o eap
BAAWENL
wid Ehe jury forormas selecied? [hd he elest,
fr - i T Lt
B

e ey ol Tha L Todee kFonim
§ mlors | Y Bmemp g W

it that the Sefiendant had tw e

ornphed murder, but them
bt T Pt s ety
o il R e et T

bbade f e G G e e e ] e Thae

e sl ke

[l for condpiricy ki i does for ancmpled
W e ey Tt | R T s

s
[ g THN T
T _.‘n.|||...._|.-

ry discuss the Fale
[FTTRES R . Famineg
gy, v rf

faday it Do e

el g o




Juror #3 — Post
Trnal
Comments
(continued)

“The majority of the group
believed Shawn that he knew “1b
minutes would not kill the guy”
and did it only to appease Anna.”




Juror #3 — Post st
Trial Comments e e

3 z L e L e oy, i J|—-. Bl
(continued) e Histag, Poie S i e e e

[}
e 11_, g T
“Jury inztructions can be very complicated. There were definieh
times when | wished we could have had a lawyer there to
interpret the laws.

ding wour decimcn in tis
ol e ek s e

it was my concluzion that Shawn did not want to kill Micholas.

'
[
¥

e

Eazed on the evidence you have heard in this case, do you feel - - . P k_:: e

like: Iife imprizonment is a fair punishment for Shawn Rodriguez? ) e . e b R Bt Wi e
Absolutely not! Did Shawn commit some bad stuff? Yes! Is he v comdlusien sur bering ol e evidenes o 2o e

guilty of falzely imprizoning and detaining Nicholas, taking his - - ] +L::‘: :"HJ'"_‘ ,':*_”

PIN, money, and car, and taking money out of ATM. He was guilty -

of going along with Anna and even making it seem like he was e Pr ex? Please Explain Beissnlotely Tad |
going to kill Micholas. He definitely made some very bad choices ’ PR L o

and needs to take responsibility for them. However, | do not feel oty S, PIN 5wy, e ey

that life in prizson i fair at all. What this young man needs is not
life in prizson with hardened ciminals, but rather a punishment
that would include =ome time in prizson along with counseling
and help this young man learn about choices and .
consequences, respect and responsibility. Shawn seems to be a : e bt ol #

basically good Kid. He needs help, not to be thrown away. | have. ' Ir'"-_:_-"'_ prw gl

to be honest that when | learned that these charges brought a
“life sentence,” | felt tricked into the decisions by the

prosecution.”




Juror #3
(Continued)

“Personally, | believe the jury should
be able to have a say in the
sentence term__It is my intent for
the court to reconsider the sentence
for this young man. | beg the court
to consider a punishment for Shawn
that will help him to come out of his
prison term a new, different, and
better person. Please do not throw
this young life away.”




Juror #4

Did the jury seem to discuss and
understand that the law requires the
same specific intent to Kill for
conspiracy as it does for attempted
murder?

“There seemed to be confusion
among some of them regarding this.
| remember the argument was that
some felt these were two separate
charges and should be regarded as

rr
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Based on the evidence you have
heard in this case, do you feel that
life imprisonment is a fair
punishment for Shawn Rodriguez?

“MNo, | do not feel it I1s a fair
punishment.”




Juror #5

Did you conclude that the defendant
had the specific intent to murder
Nicholas Hamman?

uND-:l

Did the jury seem to discuss and
understand that the law requires the
same specific intent to kill for
conspiracy as it does for attempted
murder?

“We discussed it but obviously did
not understand that the law
requires.”

TURY QUESTIONAIRE

The following is & it of questions designed to exploos soeme of the Sought
process behvisdd weoes findings and to clacify some of the sctusl conclosions. There is mor
right o wrong anrwer, ind pleass undermand 2 & not our geal b challenge your
eoetarion: - oaly o elirlfy thes

Pl feel Bo6 b wxpand oa o eplain in an much detall s you Hke sy of your
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Juror 5 (cont.)
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“It seems very harsh given that | do not believe he
intended to kill him. | do believe Shawn did not
want to open the cell door for fear of N. Hamman.
Shawn obtained a hacksaw to turn the water off.
wWe’ll never know if he would have called the
police to report. | believe he would have. | don't
believe Shawn was part of a plan to entrap the
victim that weekend.”
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blic Support for Shawn's
oneration and Release

a Stacey Nunyabirness - 5 n

The people we elect as officials and are held
to a higher standard should BE
AUTOMATICALLY PROSECUTED AND
SUBJECT TO MANDATORY SENTENCING
GUIDELINES WHEN THEY INTENTIONALLY
The reason I am signing this petition is WITHHOLD EXCULPATORY EVIDENCE THAT
because he was only 19 when this crime WOULD HAVE FREED THE DEFENDANT, THEY
happened in Auburn CA the person SHOULD BE IN MORE TROUBLE BECAUSE

) THEY ARE TRUSTED WITH DOING THE JUST
involved was already a sex offender, and AND ETHICAL THING, TO PROTECT AND
after Shawn was convicted, The Plaintiff SERVE IF YOU WILL...

went and molested two other children. His
co-defendants got off with a slap on the
wrist even though one of the defendants
was the plaintiff's girlfriend and she was the
Mastermind. I understand that we have the
Penal system for a reason, but I feel Shawn I believe this man is a good person and has
pa|d for his crime a |Ong time ago when he |0tS Of pOtential and great man. GOd ShOWS

was a very young man. He is very intelligent good in someone that trusts him. God bless
and a good human being. He always has a him and take care of him and set him free.

e Wendy Lemus ‘- 6 months ago

e Antonio brown - 7 months ago

smile on his face and is a very positive
person.
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e Sasha

[ just watched a YouTube video about his story and it broke my
heart! He is the reason that man is still alive!! And the man said
he was guilty of perjury. The man who had him put in jail, has
said that he lied and the man who had him put in jail also thinks
that he should not be in jaill Someone has to do something to
help this man.

Exonerate Shawn Rodriguez, Wrongfully
Imprisoned for the Crimes of Another Person

Q1 R
o Kollette 3 months ago

This man has paid dearly with his life, while Anna gets off and it
was all her fault. There's evidence from the man who put him in
prison, saying he lied, and committed perjury. The laws you're
holding him on don't even exist anymore!! This is so wrong.

D0 R

Jennifer 3 months ago

Let Shaen Rodriguez go!! If anyone should be locked up, it's Annal!
She was the mastermind, and anyone can plainly see that. Shawn
tried to save Nick's life, so why is he being punished worse than
the evil that set thos whole crime up, to begin with? And, the
government wonders why we the people have ZERO trust in
them!! LET. HIM. GO.
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@ heresajonnson

@ sosian Harrison-Benjamin 5 I'm participating in this petition solely to
I believe the one thing that needs to be help our incarcerated community with a o Janet Morgan - 10 months ago
looked at in this case is that is what is second chance to prove (o society that they

factual and known meet the criteria for will, and they can do better sitting in prison
sentencing, I believe in this case itisn't. | ! F .

: for over 20 years is not helping, that's not
also believe that times have changed and

= . R -
that what is true 25 years ago is not true giving them a chance to prove that .
today and those facts needs to be rehabilitation still work for some...

Rosemary Roblin
3 months ago

Shawn clearly has the ability and desire to benefit
& susanrocha 10 months ago his community once released. At no point was he
The justice system is broken. ever a violent or dangerous offender, yet he is
It's not right. serving a sentence that far surpasses the crime
© 1 - Report committed. This is not justice.

To many people are innocent serving long
prison sentences

reconsidered and sentencing needs to be
adjusted to align with those truths.

Q0 [ e Report

Jessica Marohn

N 4

3 months ago

d ’4 Mary Barker
.

This all too often happening is a The punishment doesn't fit the crime, and he
horrendous stain on our country, Our deserves to be given a chance to contribute to
justice system is broken and needs to be society.

changed, which might happpen if there _

wasn’t so much money made from it. ©0 W - Report
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Liga FoEKer

3 months ago
Free him! He saved the guy he admitted to his
part and was sentenced unfairly of another girls
pier pressure and evil plan! He's served so much

more than he deserved he deserves
compensation and freedom

o0

Lita Fosker
3 months ago

He saved the man he was obviously scared of the
girl who wanted to murder nick, he got a life
sentence when he committed no murder this is a
disgrace free Shawn! [ truly believe after watching
Sherylin dales podcast where she gave all the
details. Pier pressure is real but he was smart and
saved the man he admitted what he was guilty for
which was taking the 40 dollars and taking the car.
He deserves to be freed he has served more time
than his crime.

20 ] Report

Stacey Nunyabizness
5 months ago

The people we elect as officials and are held to a
higher standard should BE AUTOMATICALLY
PROSECUTED AND SUBJECT TO MANDATORY
SENTENCING GUIDELINES WHEN THEY
INTENTIONALLY WITHHOLD EXCULPATORY
EVIDENCE THAT WOULD HAVE FREED THE
DEFENDANT, THEY SHOULD BE IN MORE TROUBLE
BECAUSE THEY ARE TRUSTED WITH DOING THE
JUST AND ETHICAL THING, TO PROTECT AND
SERVE IF YOU WILL...

O 1

Cassie Black
3 months ago

The sentence is overboard! More than the other
perpetrator served.

0

Laura Geyman
9 months ago

Kalli Hansen

1 months ago
He is not guilty of his charges.
20

adrian newell

4 months ago
He's a good guy
Qo

The justice systerm in holding an innocent man. He

deserves freedom and to be in society

o |
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({@roguenorcross9982 3 months ago
This is another example of a "justice” system refusing to right their wrongs because their ego won't allow it &3 &5 &z

549 GO Reply

@JayceeElle 2 months ago
| will forever be confused when violent sexual predators get such light sentences and then other people whao are clearly able to be reformed are locked away without a second thought - just...

what?!™
534 G Reply
~ 2replies

‘-_\ (@Rae_Pepper 2 months ago
T just had my court case from my SA back in 2020. This man was already a registered sex offender and only got 3 years probation. Then we have men like Shawn locked away their

whole life. So many injustices......
55 GF  Repy

@brynnwharton7677 2 months ago
Same. Blows my mind. Unbelievable and.unfair.

0 GF Reply

@emmikate 3 months ago
Oh this is frustrating!!! Especially sitting here today knowing there will most likely be a mistrial in the Karen Reed Trial | just feel more and more disheartened by our judicial system. I really hope

the appeal process turns out fruitful.
fh 15 GO Reply

@etery-terrymayzlin8738 3 months ago
How about sending his paperwork to the Innocence Project? I'm sure they can help him. He already served a lot of time. Crazy, thank you Sheryl for bringing this case out.

5 12 G Reply




@jessiejudd9513 3 months ago

This story is a wild one! | think the court should change his sentence. He didnt kill anyone and he never "went along with it." He was trying to stop everything. | understand from what you have
told us that she keeps a knife on her. Shawn could have also not wanted to be hurt by her. | persanally have dealt with something similar { wrong place wrong people wrang time) and i had no
connection with it and didnt go to jail. Shawn should be out already. It is absolutely wild that hes still in there when he doesnt need to be

R L

@brittdabratt6247 2 months ago
Hi Sherrilyn! First | just want to say | love you to pieces!

Okay so about this case.... chile, this is absolutely ridiculous. Shawn was literally the anly person who told the WHOLE truth throughout the ENTIRETY of this trial, so for him to be punished to
25 to life... The system is the absolute worst..

5 GF  Reply

@dianeandrzejak2221 2 months ago
That is crazy that Sean is still being punished for something that Anna did' SOME of the laws in the USA DEFINITELY need to be changed!

g5 1 CRh Reply

@katmack4215 2 months ago (edited)

This is sickening!!
Please,please someone take a look at this.. ae we need a freakin Public march,call out the local politicians,and have every news channel we can possibly round up to cover it Live!!

This Fella should have been out of Prison YEARS AGO.. &
f5 CH  Reply

@thefictionkitten_ 2 months ago
it irks me that the person who he committed a crime against is even like "that’s too harsh” and the judge is being ridiculous

oty CR  Reply

@TerriDemaio 3 months ago
He Meeds to Have His sentence LookedAt Again

r5 CH  Reply




@cindypreston7234 3 months ago
What a horrible case. It should be overturned
g5 13 GJ  Reply

v  2replies

@donnasalvadoré¥8 2 months ago (edited)
These kinds of injustices will continue as long as there are no consequences for the judges who are responsible for their decisions. They have far too much power and they continue to abuse
it
g5 51 GO Reply
~ 1reply

@JimenezSoraya28 1 month ago
This! & &

oty CR Reply

2 YouTube sherrilyn dale shawn rodriguez
@jenniferwilkinson2340 3 months ago
Gross miscarriage of justice in Shawn's case.

f5 CH  Reply

@michellemoellers358 3 months ago

Im really cofused.

f5 CH  Reply

6 @LemoniestLemony 2 months ago

Just reading the title video, if the victim lied he should at very least get a new trial. Whether | believe he is innocent | will let you know at the end.
f5 CH  Reply

@sunidaye011110 2 months ago
The justice system is 50 ass backwards

05 CF  Reply




L @sarachristman014 2 months ago

1 This is so crazy. This poor guy. He definitely did not deserve to do all that time. | went to HS with a guy who killed his cousin's BF by shooting him in the face, over a few thousand dollars. And
he anly did 10 years here in PA. | don't understand 20+ years for not seriously harming anyone, as opposed to 10 years for taking a like. Like WTF?! My blood is def boiling that this man is still
in jail.

51 CA  Repy

@kristahall8186 2 months ago

The justice system is so flawed it makes me sick! My father was a victim of the flawed “justice” system so | know firsthand how corrupt and sickening it is!

@nicolebryant2419 2 months ago
" Placer county is not the best. It's purnounced plassrrr lol it's mispronounced a lot. My brother is a retired cop with the county and | will just say we don't have a relationship at all, he's one of the
bad examples unfortunately.
This should be overturned for sure, scary how a person who committed murder can serve less time than someone who was preventing one.
Love ya! @@

@dianeandrzejak2221 2 months ago
I don't understand how the judicial system can let a child abuser go &/or DEFINITELY with a lot less time than Sean's getting!!

75 CB  Reply

{@sunidaye011110 2 months ago
. So essentially Shawn is obviously serving time for crimes he little was conspiring against. He wasn't involved with these crimes, he was trying nullify her actions.
But for saving a life, he lost out on being a part of his child's life, and she was released?!




e in Grass Valley

@Whiskin87 3 montt

This is a frustrating one! | don't think he should've received such severe charges or sentence. More Lao than Anna 7!

Sammie 3 months

Ugh release this man.. | dont bel he ever had bad intentions, and I'm sure he would never risk ending back up in there again.

05 CH  Reply




Efforts to Obtain
Resentencing Through
Placer County Have Been
Unsuccessful

. Since several, formal Habeas Corpus Petitions have not convinced Placer County to
provide relief despite the victim’s recantations as well as changes to the legitimacy of
the Natural and Probable Consequences Doctrine, the Help Free Shawn Rodriguez
Campaign has sent several slide decks, letters, and emails to the Placer County District
Attorney, Mr. Morgan Gire, requesting their review of Shawn’s case, in a request to
provide relief.

. It has been nearly a year, and they have provided no response to this request or
repeated communications despite all the evidence that Shawn is being incarcerated for
crimes for which he is factually innocent.
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HELP FREE

SHAWN RODRIGUEZ

Angela Cotellessa

Director, Help Free Shawn Rodriguez
6200 Rolling Road, #523142
Springfield, VA 22152
Acotellessa@gwmail.gwu.edu

Date: September 2, 2024

Morgan Gire

District Attorney

Placer County District Attorney's Office
10810 Justice Center Drive, Suite 240
Roseville, CA 85678

Dear District Attorney Gire,

| hope this letter finds you well. | am writing to bring to your attention very specifically to some
critical information regarding the case of Shawn Rodriguez, whose resentencing request |l initially
submitted to your office in January of this year. At that time, | provided a comprehensive 92-page
slide deck that detailed numerous aspects of the case warranting reconsideration, bolstered with
evidence from the trial transcript itself.

Since that submission, | have compiled additional evidence that | believe is crucial for your office to
review. Enclosed with this letter is a new slide deck focused on three key areas:

1. Jury Instructions: A thorough analysis of the instructions given to the jury during Shawn's
trial, highlighting potential areas of confusion or misapplication. They were told things like,
Shawn was “not only guilty of the particular crime that to his knowledge his confederates
agreed to and did commit, but is also liable for the natural and probable consequences of
any crime or act of a co-conspirator to further the object of the conspiracy, even though
that crime or act was not intended as part of the agreed upon objective and even
though he was not present at the time of the commission of that crime or act.” Thisis
just one example of how jurors were repeatedly told they had to vote Shawn guilty of all of

Anna Rugg’s crimes because he had agreed to the robbery with her; at least that was their
understanding of their instructions.

2. Post-Trial Juror Feedback and Statements: Testimonies and reflections from jurors after
the trial, which make it clear that they knew Shawn was not involved in entrapping Nicholas
Hamman/kidnapping him, and that they also knew Shawn had no intent to kill—a
requirement for “conspiracy to commit murder.”

1. One juror said, “Punishment is too severe...the punishment does not fit the
crime. Nobody was hurt. Where is the justice? It is of my opinion that Shawn
should spend no more than one year of confinement. | personally thought Mr.

Rodriguez was guilty of false imprisonment, robbery, and auto theft only, and
innocent on all other charges.”

1. NOTE: Shawn was given 7 to life for kidnapping, and 25 to life for
“conspiracy to commit murder,” even though he did not himself commit
those crimes, as the juror statements like the above sample attest to.

Another juror said, “We saw no proof that Shawn had anything to do with actually
getting him in the cell. There was no violence or menace on Shawn’s part as far
as we could see. At no time during the trial or during the deliberations did I feel
that Shawn was deserving of life in prison. |justdon’t feel that this ‘go for the
throat’ attitude on the part of the District Attorney was appropriate in this case. | do
not believe that Shawn Rodriguez is a cold-blooded killer, and | do not believe he is
deserving of this punishment, one that is usually given to those who are.”

Another juror said, “It was my conclusion that Shawn did not want to kill Nicholas...I
do not feel that life in prison is fair at all....| felt tricked into he decisions by the

prosecution...It is my intent for the court to reconsider the sentence for this young
man. I begthe court to reconsider the sentence...”

Another juror said, “No, | do not feel it is a fair punishment....it seems very harsh
given that/ do not believe he intended to kill him....I don’t believe Shawn was
part of a plan to entrap the victim.”

3. Victim’s Recantation Letters: Multiple letters in which the victim, years after the trial,
recants his courtroom testimony and admits to committing perjury. When even the only
victim is trying to get relief to Shawn...doesn’t that tell you something?

What you can see is that Shawn was convicted of kidnapping and conspiracy to commit murder

because jurors were told the law required them to vote Shawn guilty of Anna’s crimes because he
agreed to the robbery with her.

These elements not only cast significant doubt on the original conviction but also raise serious
concerns about the fairness and integrity of the trial process. Has the court ever considered the
elements highlighted in this slide deck? Why has feedback from the jury never been given the
appropriate attention it merits? Now is the time. Given the gravity of this information, | respectfully
request that your office take a closer look at Shawn’s case with these considerations in mind.
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| deeply appreciate the dedication of your office to upholding justice, and | trust that you will find Change.org:

this additional evidence compelling. It is my hope that this material will contribute to a fair and just Additionally, a petition on Change.org has garnered numerous comments from people expressing
resolution in Shawn’s case. their concerns about the injustices Shawn continues to face. Here are a few examples:

Shawn was incarcerated as a 19-year-old, orphaned, homeless teenage boy. He is now a 41-year-
old man, having spent more than half of his life incarcerated, most of that time for crimes he did
not himself commit. Please help.

« Wendy Lemus: “The reason | am signing this petition is because he was only 19 when this
crime happened in Auburn, CA. The person involved was already a sex offender, and after

. Shawn was convicted, the Plaintiff went and molested two other children. His co-defendant
Of course, please feel free to contact me directly if you require any further information of got off with a slap on the wrist even though one of the defendants was the plaintiff's

r—— ~ isting i justice is served. . Rk
clarification. | am fully committed to assisting in any way necessary to ensure that ju girlfriend, and she was the mastermind. | understand that we have the penal system for a

Thank you for your attention to this matter. | look forward to your favorable consideration of the rea_sﬂn, but I feel Shawn paid for his crime a long time ago when he was a very young man.
e s He is very intelligent and a good human being. He always has a smile on his face and is a
very positive person.”

Sincerely, Rosemary Roblin: “Shawn clearly has the ability and desire to benefit his community ence

released. At no point was he ever a violent or dangerous offender, yet he is serving a
W i ! é; sentence that far surpasses the crime committed. This is not justice.”
Laura Geyman: “The justice system is holding an innocent man. He deserves freedom and

to be in society.”

Dr. Angela Cotellessa ] I - ;
essica Marohn: “The punishment doesn't fit the crime, and he deserves to be given a
chance to contribute to society.”

P.S. | fully understand that you must decide what you know to be right in your conscience, but |
would like to draw your attention to the public sentiment surrounding this case, as it may be worth

considering the perspectives of the community.

Lisa Fosker: “He saved the man. He was obviously scared of the girl who wanted to murder
Nick. He got a life sentence when he committed no murder. This is a disgrace. Free Shawn!
I'truly believe after watching Sherrilyn Dale’s podcast where she gave all the details. Peer
Drs.ssure is real but he was smart and saved the man. He admitted what he was guilty for,
YouTube: which was taking the $40 and taking the car. He deserves to be freed. He has served more
You might be interested in observing some of the discussions happening online regarding Shawn’s time than his crime.”

case. One significant example is Sherrilyn Dale’s YouTube channel, where she conducted an
exhaustive review of Shawn’s case. Her video, titled “Sentenced 25 to Life but the Victim Admitted
to Perjury...,” currently has over 31,000 views. | encourage you to watch the video and, importantly,
to read the hundreds of comments from viewers. The public outcry in support of Shawn, and the
overwhelming desire for his freedom, is palpable. Comments include statements like: These are just a few of the hundreds of comments expressing the public’s concern and support for
Shawn's release from prison. The overwhelming sentiment is that justice has not been served, and
that Shawn deserves to be freed.

Marc Nathaniel Agcaoili: “This is such a travesty of justice.”

« "Whata horrible case. It should be overturned.”

“That is crazy that Shawn is still being punished for something that Anna did!" .
Good Morning America: One last thing, just as a courtesy so you are aware: Shawns’ case is

getting more and more podcast and social media coverage, and I’'m currently in discussions with

Good Morning America for their possible coverage of his case. | don’twant you to be surprised

“Just reading the title video, if the victim lied he should at very least get a new trial.” when this starts getting national coverage, so wanted to let you know that Placer County may be in
the limelight even more in the future since this case involves a severe injustice that has not yet

been resolved. | hope you will do the right thing and Help Free Shawn Rodriguez sooner rather
than later. Thank you very much for your time.

This is such a frustrating one! | don’t think he should’ve received such severe charges or
sentence. More than Anna?!”
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Shawn Rodriguez: Victim
of Placer County’s
Repeated Failures

. Judicial Misconduct &/or Errors:

« Judge Frances Kearney did not allow in relevant evidence that Anna had framed Shawn
before, which Anna had also done in the instant case. Kearney said it was not relevant,
when it obviously was.

* Judge Frances Kearney did not take seriously the juror misconduct by the Jury Foreman
which surely influenced the outcome of the trial; another juror even said two jurors could not
be reasoned with and wanted guilty on all charges without deliberation. Clearly, some jurors
were not able to be objective and neutral.

* Judge Mark S. Curry in 2016 decided that perjury by the only victim about claims that he was
nearly drowned was acceptable in Shawn’s trial, thus denying Shawn’s Constitutional right to
a fair trial.

* In 2022, Judge Jeffrey Penney ruled that the Natural and Probable Consequences Doctrine
could still be applied to hold Shawn accountable for Anna’s intent to kill her boyfriend, even
though Shawn himself had no intent and repeatedly undermined hers. Given changes to
California law, it's clear that legislature had intended for culpability for crimes to be based
solely on one’s own intentions and actions, not someone else’s. Shawn is being punished for
another person’s intentions and actions. By ignoring the intent behind the law and strictly
adhering to outdated legal technicalities, this decision marks yet another grave injustice by 106
Placer County.




Shawn Rodriguez: Victim

of Placer County’s
Repeated Failures

Prosecutorial Misconduct:

William Marchi’s misconduct includes multiple instances of unethical behavior that
directly impacted Shawn’s case. As a prosecutor, Marchi engaged in deliberate
manipulation of evidence, suppressing exculpatory information that could have
proven Shawn’s innocence for the kidnapping and conspiracy to commit murder
charges. Marchi coerced a key eyewitness, Erin Hughes, into silence, by
threatening to charge her with crimes if she spoke. Marchi used misleading
narratives based on lies, silenced Nicholas Hamman from speaking the truth in
court by telling him to “SHUT UP!!'” and presented false or exaggerated claims to
the court to secure a conviction.

Marchi’s actions violated legal and ethical standards, prioritizing a conviction over
the truth, and contributed to Shawn's wrongful conviction for crimes he did not
commit.
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Shawn Rodriguez: Victim
of Placer County’s
Repeated Failures

. Changed Laws Ignored:

* New California laws (SB 1437 and SB 775) that could overturn Shawn’s wrongful
conviction were dismissed by the county, leaving him to languish in prison despite
legal changes in his favor which should apply to his case if the spirit of the law were
honored.

. Wrongful Conviction:
+ Shawn Rodriguez was convicted of crimes he did not commit under false
pretenses, faulty charges, and a blatant disregard for justice.

* Placer County failed to address numerous legal appeals, corrections, and requests
for review over the years.

. Placer County's Continued Negligence:
« Despite repeated efforts to correct these wrongs, Placer County refuses to uphold
its duty of integrity, fairness, and law.
*  Now, these failures are being reported to higher government bodies for review and
correction. This flagrant lack of ethics and accountability undermines the very
Constitution Placer County is sworn to protect.
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Shawn Rodriguez: Victim

of Placer County’s
Repeated Failures

. Juror Foreman Misconduct:

Jury Foreman Bob Stefun did not disclose that he came from a law enforcement
family, and pressured other jurors to vote guilty on all counts without deliberation.
He should never have been allowed on the jury, and once this came to light, Shawn
should have been offered a re-trial.

. Juror Advocacy for Shawn’s Relief:

After trial, five separate jurors sent statements to Placer County courts stating that
they believed Shawn deserved relief, yet no action was taken to remedy their
mishandling of his case.

In recent times, Juror Louise Daggett affirmed that she would change her vote had
she known the only victim committed perjury; Judge Curry had said if he knew one
juror would change their mind, maybe he’d reconsider his judgment. That never
happened despite evidence of Louise Daggett’s statement to Placer County
officials, repeatedly, including from Louise Daggett herself directly to the County.
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What Justice Looks
Like Now

. Request for Full Exoneration:
«  Shawn should be exonerated for the kidnapping and conspiracy to commit
murder charges, for which he is factually innocent, as the trial transcript and

post-trial juror statements clearly show.

. Resentencing Based on Actual Crimes:

Resentencing should be based solely on the crimes Shawn actually committed,
such as aiding and abetting a robbery and auto theft. At most, Shawn deserved
3-5 years for his involvement in these crimes, which pales in comparison to the

21+ years he has already served.

. Holding Placer County Accountable:

» ltis essential that higher authorities review this case, hold Placer County
accountable for their prosecutorial and judicial misconduct, and provide Shawn
with the relief he deserves. We are seeking intervention from the listed
organizations to ensure that justice is served.
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Contact Information
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HELP FREE

Help Free Shawn Rodriguez Campaign
6200 Rolling Road, #523142
Springfield, VA 22152
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http://www.helpfreeshawn.com/
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